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§ 1 Sammanträdets öppnande

§ 2 Upprop

§ 3 Val av protokollsjusterare samt tid och plats för justering

§ 4 Fastställande av föredragningslista

§ 5 Anmälan av motioner

§ 6 Anmälan av interpellationer

§ 7 Anmälan av frågor

§ 8 Revisorernas information till regionfullmäktige

§ 9 Interpellation nr 46-2023 från Petter Nilsson (SD). Varför inte ta ansvar som ledande 
regionpolitiker avseende anmälningsplikten?

§ 10 Interpellation nr 48-2023 från Andreas Löwenhöök (M). Utbyggd sjukvård i Skellefteå

§ 11 Interpellation nr 52-2023 från Carina Sundbom (C). Fler lärosäten i Västerbotten 
behövs för att klara kompetensförsörjningen

§ 12 Interpellation nr 53-2023 från Hans-Inge Smetana (KD). Operationer av 
normaltryckhydrocefalus

§ 13 Interpellation nr 54-2023 från Hans-Inge Smetana (KD). Första linjens psykiatri

§ 14 Interpellation nr 55-2023 från Håkan Andersson (C). Pensionsavgångar bland 
fysioterapeuterna

§ 15 Interpellation nr 56-2023 från Håkan Andersson (C). Tillgänglighet på Skellefteå 
lasarett

§ 16 Interpellation nr 57-2023 från Maria Lundqvist Brömster (L). SMS-livräddare även i 
Västerbotten

§ 17 Ramförändringar mellan nämnder för 2024

§ 18 Beslut om hantering av ökat underskott till följd av löneöversyn 2024

§ 19 Förlängd rekommendation från Sveriges kommuner och regioner - Avgiftsfrihet för 
vaccination mot covid-19 till och med första kvartalet 2024

§ 20 Avgiftsfrihet för vaccination mot covid-19 - 2024

§ 21 Folkhögskolestyrelsens avgifter läsåret 2024/2025

§ 22 Kommunalförbundet Svensk Luftambulans delårsrapport 2023

§ 23 Reviderad förbundsordning för Kommunalförbundet Avancerad Strålbehandling

§ 24 Förändrat ägande av Bussgods i Norr AB

§ 25 Svar på motion nr 4-2022. Tillskapa fler differentierade vårdnivåer
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§ 26 Svar på motion nr 7-2022. Samordnad färdtjänst inom regionen

§ 27 Svar på motion nr 9-2022. Miljö- och klimatstrategin

§ 28 Svar på motion nr 3-2023. Främja hälsa i hela Västerbotten

§ 29 Svar på motion nr 13-2023. En ansvarsfull budgetprocess

§ 30 Svar på motion nr 14-2023. Inför SMS-livräddning i Västerbotten

§ 31 Svar på motion nr 22-2023. Förbud mot TikTok

§ 32 Svar på motion nr 25-2023. Avveckla resursramar

§ 33 Svar på motion nr 26-2023. Halvera partistödet

§ 34 Valärenden

§ 35 Fråga nr 1-2024 från Petter Nilsson (SD). Grand Hôtel i Stockholm

§ 36 Fråga 2-2024 från Petter Nilsson (SD). Varför inte ta åtgärder mot 
välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan?

§ 37 Fråga 3-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD). Maten på Lycksele lasarett

§ 38 Fråga 5-2024 från Ewa-May Karlsson (C). Säkerhetsprövning av utförare av 
serviceresor

§ 39 Handlingar för kännedom

§ 40 Interpellation nr 58-2023 från Maria Lundqvist Brömster (L). Beroendevårdens 
framtid i Region Västerbotten

§ 41 Interpellation nr 59-2023 från Elin Segerstedt Söderberg (M). Hur kommer 
regeringens dubblerade satsning på cancer nyttjas i Västerbotten?

§ 42 Interpellation nr 60-2023 från Anton Bergström Nord(M). När är det nog - drar Region 
Västerbotten in medel till studieförbundet Ibn Rushd?

§ 43 Interpellation nr 2-2024 från Maria Kristoffersson (C). Hur förberedda är Region 
Västerbotten för den nya konsultationsordningen?

§ 44 Interpellation nr 3-2024 från Ewa-May Karlsson (C). Regionstyrelsens beredskap 
inför köldsmockor

§ 45 Interpellation nr 5-2024 från Håkan Andersson (C). Hälso- och sjukvårdsnämndens 
beredskap inför köldsmockor

§ 46 Interpellation nr 6-2024 från Nicklas Sandström (M). Åtgärder för att minska 
administration och administrativa pålagor?

§ 47 Interpellation nr 7-2024 från Nicklas Sandström (M). På vilket sätt förstärks arbetet 
kring regionens försörjningsberedskap, redundans och lagerhållning

§ 48 Interpellation nr 8-2024 från Anna Ackemo (M). Hur ser planen ut för ett långsiktigt 
öppethållande av BB i Lycksele

§ 49 Bordläggning av interpellationer 2024
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§ 1 Sammanträdets öppnande

Sammanfattning

Ordförande Harriet Hedlund (S) förklarar sammanträdet öppnat.

5 (89)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-02-20

Utdragsbestyrkande

§ 2 Upprop

Sammanfattning

Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidorna 1-2 i protokollet.
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§ 3 Val av protokollsjusterare samt tid och plats för justering

Förslag till beslut

Nicklas Sandström (M) föreslår Anna-Karin Nilsson (M) som justerare.
Maria Lundqvist Brömster (L) föreslår Birgitta Burström (L) som justerare.

Beslutsgång
Ordförande frågar om fullmäktige kan utse justerare enligt förslag och finner att
fullmäktige bifaller detsamma.

Beslut

Anna-Karin Nilsson (M) och Birgitta Burström (L) utses att tillsammans med 
ordföranden justera protokollet. Justeringen sker digital senast fredagen den 1 mars 
kl 13.00.
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§ 4 Fastställande av föredragningslista
RS 62-2024

Sammanfattning

Förslag till föredragningslista har upprättats.

Beslut

Upprättad föredragningslista fastställs.
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§ 5 Anmälan av motioner
RS 63-2024

Sammanfattning

Inkomna motioner

Motion nr 32-2023 från Allians för Västerbotten (M) (C) (KD) (L) - Inrätta en 
utskrivningsavdelning i samverkan mellan region och kommun
RS 2217:1-2023

Motion nr 1-2024 från Sverigedemokraterna (SD), Upphandla kataraktoperationer
RS 118:1-2024

Motion nr 2-2024 från Maria Kristoffersson (C). Ratificera den uppdaterade europeiska 
deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män
RS 350:1-2024

Beslut

Motionerna nr 32-2023, nr 1-2024 och nr 2-2024 är anmälda.
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§ 6 Anmälan av interpellationer
RS 64-2024

Sammanfattning

Inkomna interpellationer

Interpellation nr 59-2023 från Elin Segerstedt Söderberg (M) till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande, Hur kommer regeringens dubblerade satsning på 
cancer nyttjas i Västerbotten?
RS 2190:1-2023

Interpellation nr 60-2023 från Anton Bergström (M) till Regionala 
utvecklingsnämndens ordförande: När är det nog - drar Region Västerbotten in medel 
till studieförbundet Ibn Rushd?
RS 2241:1-2023

Interpellation nr 2-2024 från Maria Kristoffersson (C) till Regionstyrelsens ordförande. 
Hur förberedda är Region Västerbotten för den nya konsultationsordningen?
RS 153:1-2024

Interpellation nr 3-2024 från Ewa-May Karlsson (C) till Regionstyrelsens ordförande. 
Regionstyrelsens beredskap inför köldsmockor
RS 184:1-2024

Interpellation nr 4-2024 från Carina Sundbom (C) till Regionala utvecklingsnämndens 
ordförande. Regionala utvecklingsnämndens beredskap inför köldsmockor
RS 185:1-2024

Interpellation nr 5-2024 från Håkan Andersson (C) till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Hälso- och sjukvårdsnämndens beredskap inför köldsmockor
RS 186:1-2024

Interpellation nr 6-2024 från Nicklas Sandström (M) ställd till Regionstyrelsens 
ordförande. Åtgärder för att minska administration och administrativa pålagor?
RS 221:1-2024

Interpellation nr 7-2024 från Nicklas Sandström (M). På vilket sätt förstärks arbetet 
kring regionens försörjningsberedskap, redundans och lagerhållning
RS 222:1-2024

Interpellation nr 8-2024 från Anna Ackemo (M). Hur ser planen ut för ett långsiktigt 
öppethållande av BB i Lycksele
RS 227:1-2024

Beslut

Interpellationerna nr 59-60:2023, nr 2-8:2024 får ställas.
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§ 7 Anmälan av frågor
RS 65-2024

Sammanfattning

Fråga nr 1-2024 från Petter Nilsson (SD) ställd till Peter Olofsson (S). Grand Hôtel i 
Stockholm
RS 326:1-2024

Fråga nr 2-2024 från Petter Nilsson (SD) ställd till Peter Olofsson (S). Varför inte ta 
åtgärder mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan?
RS 351:1-2024

Fråga 3-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD) ställd till Peter Olofsson (S). Finns det 
verkligen skäl att vi måste ha en ”likvärdig” matproduktion i hela länet, och att maten 
ska fraktas så långt, när maten kan göras i Lycksele lasaretts kök?
RS 399:1-2024

Fråga nr 4-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD) ställd till Anna-Lena Danielsson 
(S). Anser du att de barn och unga som bor i vårt inland, Södra Lappland, har och 
kommer att få en likvärdig vård som övriga i vårt län oavsett om man är akut sjuk eller 
kronisk sjuk?
RS 402:1-2024

Fråga nr 5-2024 från Ewa-May Karlsson (C) ställd till Peter Olofsson (S). Har det 
gjorts någon bedömning ur ett säkerhetsperspektiv över konsekvenserna att vi låter ett 
kinesiskägt företag utföra serviceresor i Västerbotten? 
RS 403:2-2024

Förslag till beslut

Ordförande frågar fullmäktige om frågorna får ställas, och finner att fullmäktige 
beslutar att nr 1--3 samt 5 får ställas men att fråga nr 4-2024 ej år ställas då den är 
alltför omfattande. 

Beslut

Frågorna nr 1-3-2024 samt 5 -2024 får ställas.

Frågan nr 4-2024 får ej ställas då den anses vara alltför omfattande.
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§ 8 Revisorernas information till regionfullmäktige

Sammanfattning

Bert Öhlund, vice ordförande revisionen, lämnar information enligt följande;

Revisionen är medveten om de utmaningar som regionen står inför, och att nästan 
alla regioner har problem med sina ekonomier och att klara sina uppdrag. 

De granskningar som nu färdigställt visar på att det finns brister i strukturen för 
styrning. Revisionen har bl.a. tittat på arbetet med att utveckla verksamhetsstyrningen. 
2019 gav fullmäktige ett uppdrag att ta fram en ny styrmodell och bakgrunden var att 
styrningen inte fungerade. I flera år hade granskningar visat att det fanns otydligheter 
mellan regionstyrelsen och hälso- och sjukvårdsnämnden. Genomförd granskning 
visar på att övriga förvaltningschefer haft svårt att ta till sig den styrmodell som 
regiondirektören tagit fram. Ett omtag har nu gjorts och revisionen kommer att 
följa detta arbete.

Revisionen har även utfört två granskningar av Norrlands Universitetssjukhus (NUS). 
Granskningarna visar att NUS börjar få svårt att klara sitt uppdrag på grund av 
personalförsörjningen, vilket även är ett nationellt problem. Detta medför att vård 
behöver ställas in och på sikt finns en risk att forskning och utveckling inte blir 
tillräckligt prioriterade. 

I dessa granskningar framgår att det saknas tillräckliga strukturer för styrning och att 
hälso- och sjukvårdsnämnden varit alltför passiv. I granskningsrapporten har 
revisionen uppmanat nämnden att bli mer aktiv.

Revisionen har även granskat införandet av produktions- och kapacitetsstyrning (PKS) 
i vården. Arbetet med att införa PKS har pågått sedan 2016 och har gått 
trögt. Granskningen visar att PKS ännu inte används i den dagliga styrningen inom 
vården och även här ser revisionen att hälso- och sjukvårdsnämndens styrning och 
uppföljning av arbetet varit begränsad.  

I mars kommer revisionen med fler granskningar, exempelvis;

 Regionstyrelsen och hälso- och sjukvårdsnämndens styrning av ekonomin, 
bl.a fullmäktiges uppdrag att minska kostnader 

 Införande av det nya vårdinformationssystemet COSMIC
 Granskning av upphandlingsverksamheten

Under 2024 kommer även kapitalförvaltningen att granskas.

Beslut

Informationen är delgiven.
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§ 9 Interpellation nr 46-2023 från Petter Nilsson (SD). Varför inte ta 
ansvar som ledande regionpolitiker avseende 
anmälningsplikten?
RS 1717-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§159-2023) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen; 

"I Tidöavtalet skrevs följande:
“Lämna förslag till en ordning med informationsutbyte och anmälningsplikt mellan 
Polisen och myndigheter som kan antas komma i kontakt med personer som befinner 
sig illegalt i landet. Kommuner och myndigheter ska vara skyldiga att informera 
Migrationsverket och Polismyndigheten när de kommer i kontakt med personer som 
vistas i Sverige utan tillstånd.”

Detta föranledde att vänsterpartier och vänsterliberaler började problematisera den 
föreslagna anmälningsplikten, och förkunna att den innebar något annat. Från 
vänsterhåll basunerades det ut att förslaget om anmälningsplikt var konkret, att det 
innebar att personal på golvet såsom läkare och lärare skulle beslutas att anmäla. 
Förslaget kom – inom vänsterliberala kretsar – att kallas för “angiverilagen” för att 
polarisera maximalt inom professionen.

I själva verket fanns endast ett Socialdemokratiskt direktiv som vänsterpartierna 
kunde börja grunda ett sådant resonemang på. fotnot:Direktiv 2022:911.

Slutsatsen som vänsterpartierna drog var förstås verklighetsfrånvänd. Detta i ljuset av 
att Sverige har haft anmälningsplikt så sent som för ungefär tio år sedan. Då var 
partierna överens om att ha den på plats. Denna reglerades i utlänningsförordningen 
SFS:2006:97. I den var det tydligt att ett huvudsakligt ansvar för anmälningsplikt föll 
på socialnämnd och huvudman för skolan, det vill säga tjänstemän inom 
administrationen.

Det rimliga vore förstås att utgå från att kommande utredning återkommer med förslag 
i likhet med tidigare lagstiftning – om något.

Det som kanske är mest allvarligt: vänstermajoriteten vill att Region Västerbotten ska 
kringgå vår demokratiska process; riksdagen stiftar lagar. Regioner och kommuner 
lyder och implementerar. Det vänsterstyret uppmanar till är grundlagsvidrigt och går 
emot folkviljan.

Med anledning av ovanstående ställer jag följande fråga till regionstyrelsens 
ordförande, Peter Olofsson(S):

 Anser Peter Olofsson (S) att det är rimligt att Region Västerbotten ska frångå 
den demokratiska processen och folkviljan genom att uppmana till 
grundlagsbrott?

Petter Nilsson (SD)
Gruppledare Region Västerbotten"
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 Svaret som lämnas skriftligt har följande lydelse; 

"Utifrån ett arbetsgivarperspektiv följer regionen de lagar och regler som finns, dock 
behöver det sättas i de sammanhang som finns och tolkningar behöver göras vid 
tillfällen där lagar har konkurrerande regler. En lag om anmälningsplikt kan vara ett 
brott mot andra lagar tex hälso- och sjukvårdslagen, barnkonventionen och 
sekretesslagstiftningen. I dagsläget gör SKR analysen att samtliga yrken inom 
kommuner och regioner skulle behöva undantas.

Det förslag om anmälningsplikt som regeringen med stöd av Sverigedemokraterna 
arbetar fram medför farhågor och oro hos medarbetare inom hälso- och sjukvården. 
Bedömningen hos professioner inom hälso- och sjukvården är att anmälningsplikt 
skulle riskera brott mot tystnadsplikten samt mot den yrkesetiska basen. Det vore en 
direkt krock mot utbildning och erfarenhet hos medarbetare inom hälso-och 
sjukvården om tvång på anmälan av individ skulle finnas i yrken som till stor del 
bygger sitt arbete på tillit och förtroendefulla relationer. Farhågor finns också för en 
stor risk att försämra arbetsmiljön genom att skapa osäkerhet och etisk stress. Med 
risk för ökad stress i arbetsmiljön kan patientsäkerhet påverkas.

Som arbetsgivare har man ett stort ansvar för arbetsmiljön och risk finns till försämring 
i den psykosociala arbetsmiljön om krav på anmälan skulle finnas då det står i motsats 
till den utbildning och grund som professionerna har. En försämrad arbetsmiljö kan 
påverka patientsäkerheten negativt.

Med krav som strider mot professionernas utbildning så finns också en risk för 
minskad attraktivitet som arbetsgivare. Vi ser redan idag stora utmaningar att 
attrahera ungdomar att söka utbildningar och arbeten inom vård och omsorg. Då kan 
krav som inte stämmer överens med grund och utbildning för yrket minska 
attraktiviteten."

Sedan, Petter Nilsson (SD), Peter Olofsson (S), Jonas Karlberg (V), Carina Sundbom 
(C), Ewa-May Karlsson (C), Maria Lundqvist Brömster (L) och Nicklas Sandström 
(M), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 10 Interpellation nr 48-2023 från Andreas Löwenhöök (M). Utbyggd 
sjukvård i Skellefteå
RS 1935-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 159-2023) har medgett att Andreas Löwenhöök (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen; 

"Regionens ledande majoritetsparti, Socialdemokraterna, har lovat att det ska byggas 
en ny hälsocentral i centrala Skellefteå. Det ska handla om en ny, större, modern och 
ändamålsenlig hälsocentral, då de befintliga hälsocentralerna inte betraktas som 
ändamålsenliga.

Den politiska majoritet har vidare uppgett att de noggrant följer 
befolkningsutvecklingen i Skellefteå och att en utbyggnad av sjukvården kan ske när 
invånarantalet i kommunen visar på en faktisk ökning.

Studerar man statistiken har det skett en kontinuerlig ökning av befolkningen i 
Skellefteå under de senaste fem åren och i skrivande stund har befolkningen passerat 
76 100 invånare i kommunen (Skatteverkets siffror 2023-10-24). Endast under 2023 
har Skellefteå ökat med 1 700 invånare. Den procentuella ökningstakten överstiger 
rikssnitten och Skellefteå är den kommun i länet som växer mest.

Mot bakgrund av detta har jag följande frågor till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Anna-Lena Danielsson (S):

 När ska den utlovade nya, större, moderna och ändamålsenliga 
hälsocentralen vara färdigbyggd i Skellefteå?

 När ska en utbyggnad av sjukvården i Skellefteå ske, sett till den tillväxt som 
sker i kommunen?

Andreas Löwenhöök
Moderaterna"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse; 

"Den utveckling vi ser av sjukvården i Skellefteå är både positiv och spännande, men 
innehåller utmaningar i och med den befolkningsökningen som sker och de ökade 
behov som det medför. Men den positiva utvecklingen bygger också på att få en fast 
befolkning, och inte en "fly in - fly out"-effekt som vi ser risker för.

För hälsocentralernas del har befolkningsökningens behov hittills kunnat hanteras då 
nuvarande struktur av hälsocentraler etablerades under tidigt 90-tal och den 
befolkningsmängd som fanns då. Nu är vi äntligen tillbaka på den befolkningsnivån 
igen.

Dessvärre är expansionsmöjligheterna i befintliga lokaler begränsade och nya 
alternativ behövs. En utmaning med en snabb samhällsutveckling är primärvårdens 
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finansieringsmodell, intäkterna kommer när invånarna listar sig vid en hälsocentral, 
varför proaktiva satsningar försvåras.

För de kommande behoven pågår dialog med Skellefteå kommun om hur vi 
tillsammans möter utvecklingen. Prognoserna pekar på en påtaglig ökning av äldre 
invånare i centrala stan vilket gör det både intressant och nödvändigt med en lösning i 
samverkan. Från regionens håll skulle vi gärna se att vi hittar gemensamma lokaler 
utifrån målet god och nära vård. Därtill har det även startats en dialog om ytterligare 
en familjecentral.

Primärvården i Skellefteås egen utvecklingssatsning ”Livskraft Tillsammans” som 
inleddes i årets början har redan gett resultat i fler rekryteringar och mer gemensamt 
resursnyttjande.

I projekteringen av nya vårdbyggnader på sjukhusområdet tas 
befolkningsutvecklingen med i planeringen."

Sedan, Andreas Löwenhöök (M), Peter Olofsson (S), Birgitta Burström (L), Carina 
Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Jonas Karlberg (V), Emma Lindqvist (MP) 
och Betty-Ann Nilsson (KD), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 11 Interpellation nr 52-2023 från Carina Sundbom (C). Fler lärosäten 
i Västerbotten behövs för att klara kompetensförsörjningen
RS 1955-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 159- 2023) har medgett att Carina Sundbom (C) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"I Västerbotten finns det tre etablerade universitet, Luleå Tekniska Universitetet, 
Sveriges Lantbruksuniversitet och Umeå Universitet. På universiteten bedrivs 
utbildning och avancerad forskning inom många olika områden. Men för att klara 
kompetensförsörjningen och utbildningsnivån, dels för våra invånare men även för att 
attrahera fler att flytta till Västerbotten, behövs fler högre utbildningar i länet. 

Ett sätt att attrahera lärosäten att lägga högre utbildningar i Västerbotten sker nu i 
Skellefteå, genom Skellefteå Universities Alliance (SUA). Det är en ny modell för 
Sverige, i syfte att skapa en allians av nationella och internationella lärosäten som 
verkas tillsammans för att möta det akuta behovet av högre utbildning på plats. SUA 
ska också fungera som en testbädd för akademisk innovation. Dialog för med ett tiotal 
lärosäten om både forskning och utbildning placerade i Skellefteå.

Region Västerbotten borde arbeta aktivt med att attrahera fler relevanta och attraktiva 
utbildningar och lärosäten, att etablera sig i Västerbotten, och inte bara ha dialog med 
Umeå Universitet. Exempelvis när det gäller platsförlagd sjuksköterskeutbildning. För 
att klara kompetensförsörjningen och vara ett attraktivt län att flytta till, bo i och verka i 
behöver Region Västerbotten ha dialog med fler lärosäten för fler högre utbildningar i 
länet. 

Min fråga till regionstyrelsens ordförande, Peter Olofsson, är därför:

1. Hur arbetar Region Västerbotten för att attrahera fler lärosäten att bedriva högre 
utbildning i Västerbotten?

Carina Sundbom, Centerpartiet"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse; 

"Högre utbildning har stor betydelse för länets utveckling och för att klara av 
kompetensförsörjningen i framtiden. Behovet av arbetskraft med akademisk examen 
finns inom alla branscher och det är viktigt att det finns goda förutsättningar för högre 
utbildning i Västerbotten.

Interpellanten nämner satsningen i Skellefteå som bär namnet Skellefteå Universities 
Alliance (SUA), som är ett initiativ syftande till två mål: det ena handlar om att bedriva 
den verksamhet som handlar om att stimulera till att få utbildningsplatser förlagda till 
Skellefteå, men med ett bredare fokus, som avspeglar att kommunen utvecklats till det 
centrum för grön industriell omställning i Norra Sverige som kommunen, samhället och 
regional utveckling arbetat tillsammans för. Den andra delen handlar om att sträva 
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efter innovation inom sättet att skapa, bedriva och leda utbildning för omställning till 
arbetsmarknadens nya behov, men också i linje med livslångt lärande.

SUA leds av kommunen, men i nära samverkan med andra parter, där Region 
Västerbotten är synnerligen aktiv. Samverkan sker genom det Omvandlingskontor 
som inrättats för att förstärka och fördjupa samverkan i arbetet med 
samhällsomvandling och satsningar i grön industriell omställning.

Generellt vid kontakter med lärosäten är Västerbottens demografi en utmaning. 
Intresse finns för tätare befolkade områden, Skellefteå och Umeå. I Umeå finns redan 
två universitet (Umu och SLU) vilket gör att intresset för andra lärosäten att 
tillhandahålla utbildningar utöver nationellt sökbara distansutbildningar är svalt. Ett 
annat perspektiv är att ytterligare lärosäten skulle späda ut den akademiska 
lärarkompetensen utöver att det blir ytterligare konkurrens om studenterna i hela norra 
sjukvårdsregionen. I förlängningen kan det få konsekvensen att de ekonomiska 
förhållandena för Umeå universitet, SLU, Mittuniversitetet och Luleå Tekniska 
universitet urholkas.

Svaret på att klara kompetensförsörjningsutmaningen i Västerbotten är inte att utöka 
antalet utbildningsplatser via fler lärosäten, studentunderlaget är fortfarande 
densamma – både lokalt och nationellt. Ett bättre alternativ är att försöka utveckla ett 
bättre samarbete mellan redan etablerade lärosäten. Det skulle vara en enorm fördel 
om lärosätena skulle kunna samsas om vissa högre utbildningar, snarare än att 
konkurrera om dessa. Ett samarbete skulle resultera i att studentunderlaget blir högre 
och därmed även de ekonomiska förutsättningarna för lärosätena att driva 
utbildningen.

Som exempel kan nämnas vidareutbildning (VUB) för sjuksköterskor som ska 
specialisera sig. Om det hade varit möjligt med att ett lärosäte skulle vara ansvarig för 
en specifik vidareutbildning, men att det skulle vara möjligt för studenten att läsa den 
på alla fyra Campus i Norra sjukvårdsregionen i samarbete med de övriga lärosätena 
skulle det ge positiva effekter i form av bättre ekonomi för utbildningen. En begränsad 
lärarstab kan då undervisa fler studenter. Dessutom skulle utbildningens kvalitet 
troligtvis bli högre då lärare från olika universitet bidrar med de mest kompetenta 
lärarna för det specifika utbildningsmomentet, samt att den statliga ersättningen, som 
baseras på antal studenter som går utbildningen, får ett stabilt studentunderlag."

Sedan, Carina Sundbom (C), Richard Carstedt (S), Maria Kristoffersson (C), Betty-
Ann Nilsson (KD), Veronica Kerr (KD) och Jonas Karlberg (V), yttrat sig, förklaras 
debatten avslutad.  
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§ 12 Interpellation nr 53-2023 från Hans-Inge Smetana (KD). 
Operationer av normaltryckhydrocefalus
RS 1958-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 159-2023) har medgett att Hans-Inge Smetana (KD) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen; 

"Normaltryckhydrocefalus är ett tillstånd som i absolut huvudsak drabbar 
äldrepersoner. De flesta ligger i åldern personer mellan 70-80 år och det är mycket 
ovanligt med fall hos personer under 65 år. De mest framträdande symptomen är en 
tilltagande minnesförsämring, gångrubbningar och inkontinens. Obehandlat leder det 
till irreversibla hjärnskador och förtidig död. Likaså medför en fördröjning av åtgärd att 
symptomen försämras med ökat omvårdnadsbehov då personerna (liksom andra 
personer med minnesstörning) tappar sin förmåga att sköta sitt dagliga liv och sin 
egen förmåga till ADL. Utredningen består i första hand av en hjärnröntgen (vanligtvis 
MR) och senare ett sk tapptest. Behandlingen är att lägga in en shunt i hjärnans 
hålrum via en (förhållandevis enkel) neurokirurgisk operation som avleder den ökade 
vätskemängden och som därefter medför att trycket på hjärnvävnaden normaliseras. 
Ca 80% av de opererade personerna förbättras påtagligt av operationen men kan ha 
kvarvarande restsymptom. En fördröjning av operation ger en betydande risk för större 
skador på hjärnvävnaden och därmed större kvarvarande restsymptom och större 
omvårdnadsbehov än vad som borde vara acceptabelt. I forskning har man sett att en 
försenad operation medför en mortalitet (dödlighet) 4 år efter åtgärd på 39% jämfört 
med en mortalitet på 10% hos de som opererats omedelbart.

I vår region räknar man idag med ett operationsbehov på ca 50 patienter per år även 
om man med bättre diagnosmetoder kan förväntas sig en ökning i framtiden. Idag 
klarar man från verksamheten inte att hålla vårdgarantin. Från verksamheten har man 
därför föreslagit att man skall ta hjälp av Aleris i Umeå för att öka antalet operationer. 
Istället för att ta närmaste alternativ har man vänt sig till Uppsala regionsjukhus vilket 
då innefattar att man då även lånar ut narkospersonal dit ner.

Detta skulle medföra, för vår region, negativ påverkan. Inkomster från andra regioner 
skulle försvinna till annat regionsjukhus. Det innebär också ökade kostnader per 
opererad patient. Hydrocefalusgruppen, som är en av de största forskargrupperna vid 
NUS, skulle tappa en stor del av sitt patientunderlag för att kunna utföra forskning som 
är så ypperligt viktig för NUS för att kunna bibehålla Umeå som ett 
universitetssjukhus. Det skulle innebära mindre ekonomiska anslag för att kunna 
bedriva forskning och därmed minskade arbetstillfällen.

Den viktigaste negativa påverkan är dock en försämrad vård för en grupp patienter 
som i förlängningen då får ett ökat omsorgsbehov, dvs ökade samhällskostnader, och 
en ökad dödlighet.

Fråga:

 Finns nån planering för att tillgodose verksamhetens förslag att 
normaltryckshydrocefalus skall kunna opereras vid närmaste operationsenhet 
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med kort väntetid för att på så sätt minska patienternas restsymptom och som 
då också (som positiv bieffekt) kan medföra att vi får behålla viktig forskning 
och forskningsanslag vid Umeå universitetssjukhus?

Hans-Inge Smetana (KD)
Ledamot Regionfullmäktige"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse; 

"Patientunderlaget för denna patientgrupp är, som interpellanten mycket riktigt anger, 
cirka 50 per år, varav ungefär hälften av dessa skickas för operation hos annan 
vårdgivare.

Oavsett vilken avtalspartner Region Västerbotten väljer så är syftet att kunna ge 
patienterna jämlik vård enligt vårdgarantins regler. I dagsläget har regionen avtal med 
Akademiska sjukhuset i Uppsala och kan genom denna avtalade vårdtjänst klara 
vårdgarantin för denna patientgrupp.

De fördelar som interpellanten anför kring att använda sig av en aktör i närområdet är 
relevanta men det finns också utmaningar kopplat till mer närliggande aktörer.

Det avtal som regionen har med Akademiska sjukhuset i Uppsala innebär både 
operation och eftervård då ingreppet kräver att patienten behöver vara inlagd efter 
operation. Detta skulle inte vara möjligt hos närliggande aktörer vilket innebär att 
patienten skulle behöva tas hem till NUS efter operation för nödvändig eftervård. 
Utifrån den påtagliga vårdplatsbristen på NUS så skulle detta i dagsläget vara en stor 
utmaning."

Sedan, Betty-Ann Nilsson (KD), Anna-Lena Danielsson (S) och Maria Eriksson 
(KD), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 13 Interpellation nr 54-2023 från Hans-Inge Smetana (KD). Första 
linjens psykiatri
RS 1959-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 159-2023) har medgett att Hans-Inge Smetana (KD) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen;

"Det torde vara allmänt känt det tryck som finns på psykiatrin och inte minst på Barn- 
och ungdomspsykiatrin (BUP). Kontaktcenter som nu haft sin verksamhet ett par år 
har nu också barn 0-5 år.

Det framkommer en intressant bild utifrån deras erfarenhet av triagering. Syftet är att 
hitta rätt vårdnivå direkt för att slippa väntan och hela 80 % erhåller medicinsk 
bedömning inom 3 dagar.

Ungefär 25 % av alla triageringar resulterar i ett bedömt behov av specialistvård. 
Resterande bedöms kunna hanteras på primärvårdsnivå. Men konstateras att nästan 
50 % av de som bedöms ha ett primärvårdsbehov remitteras vidare till 
specialistvården. Man kan direkt ana att en stor del av vidareremitteringen beror på att 
primärvården inte har resurser eller kompetens att ta hand om dessa patienter.

Frågan har varit uppe till behandling via ett initiativärende i hälso- och 
sjukvårdsnämnden där man i svaret uttryckte en bedömning att man inte tror det 
skulle vara möjligt att rekrytera den kompetens till primärvården som behövs även om 
man skulle tillföra medel för detta. Med andra ord så samtidigt som både primärvården 
och BUP har svårt att med nuvarande resurser ta hand om en patientgrupp så kan 
man inte öka på resurserna utan lösning skall vara genom att öka samarbetet, alltså 
att ytterligare öka på belastningen. Samtidigt vet vi att den ekonomisk effektivaste 
vårdnivån ligger hos primärvården.

För att vi ska klara utmaningen inom psykiatrin måste primärvårdens första linje ta 
större ansvar. Det innebär ofrånkomligen att vi behöver tillsätta mer resurser. Då vi 
Kristdemokrater vill se en förändring för att minska trycket på BUP.

Fråga:

 Hur skall primärvården kunna ta hand om en behövande patientgrupp utan att 
resurser tillförs?

Hans-Inge Smetana (KD)
Ledamot Regionfullmäktige"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse; 

"I april 2023 påbörjades ett arbete med representanter från hälsocentral, 
Kontaktcenter barn och unga, Barn- och ungdomspsykiatrin samt Kompetenscentrum 
mödra- och barnhälsovård med uppdrag från områdescheferna att utforma riktlinjer för 
att möjliggöra förbättrat samarbete mellan första linjens barn- och ungdomspsykiatri 
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och specialistpsykiatri BUP när ett barn är i behov av kontakt på båda vårdnivåerna. 
Arbetet ska rapporteras vid årsskiftet. Hittills finns förslag med inriktning att införa 
standardiserade vårdprocesser utifrån kunskapsstyrningen för att säkerställa att barn 
och unga med psykisk ohälsa ska få en jämlik vård, att insatser ska ges stegvis med 
möjlighet till gemensam vårdplan där insatser kan ges på båda vårdnivåer samtidigt 
utifrån barnets behov.

Kontaktcentrets digitala utbud föreslås utökas och även omfatta insatser till barn som 
är i behov av specialistvård samt för att erbjuda utökade digitala insatser för barn som 
är i behov av första linjen. Utöver detta föreslås en omorganisering av första linjens 
barn- och ungdomspsykiatri med syfte att samla resurser vilket leder till höjd 
kompetens och ett mer likvärdigt utbud utifrån de standardiserade vårdprocesserna 
som föreslås för barn och unga i Västerbotten. Omorganisering syftar till att förstärka 
första linjens ledning och styrning, öka samverkan, samarbete och minska glapp 
mellan vårdnivåer samt att utveckla första linjen till att fullgöra det uppdrag som 
åligger första linjens barn och ungdomspsykiatri."

Sedan, Betty-Ann Nilsson (KD), Anna-Lena Danielsson (S), Jonas Karlberg (V) och 
Ewa-May Karlsson (C), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 14 Interpellation nr 55-2023 från Håkan Andersson (C). 
Pensionsavgångar bland fysioterapeuterna
RS 1962-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 159-2023) har medgett att Håkan Andersson (C) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelse;

"Vid en träff den 25 oktober mellan fysioterapeuterna och representanter från de flesta 
partier i Region Västerbotten så lyftes en farhåga om att många av regionens 
fysioterapeuter kommer att gå i pension i närtid. 

Det är en utmaning när många i en yrkesgrupp går i pension på kort tid. Det kan leda 
till ett ökat tryck på kvarvarande personal. Det kan leda till hög stress och 
arbetsmiljöproblem. Vi har tidigare exempel på att regionen inte tagit sig an liknande 
utmaningar innan de tillåtits växa till allvarliga problem. Förlossningen i Lycksele är ett 
exempel på detta. 

En viktig aspekt på ledning och styrning är att möta utmaningar i ett tidigt stadie. Möta 
utmaningar innan de hunnit växa till allvarliga problem. 

Min fråga till Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson är 
därför:

1. Hur ska vi möta utmaningen med att många av regionens fysioterapeuter 
kommer att gå i pension i närtid? 

Håkan Andersson, Centerpartiet"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse;

"Kompetensförsörjning är en av Region Västerbottens viktigaste strategiska frågor för 
framtiden och det gäller det flesta av befattningarna inom våra verksamheter, 
däribland fysioterapeuter. Målet med regionens kompetensförsörjningsstrategi är att 
organisationen ska uppnå rätt bemanning med rätt kompetens för rådande uppdrag 
2023–2030. Fysioterapeuter omfattas av de flesta av åtgärderna som beskrivs i 
strategin.

Det ökande behovet av rehabilitering och av förebyggande insatser kommer sannolikt 
inte minska efterfrågan på just fysioterapeutisk kompetens. Inom regionens 
verksamheter kan vi se att under den senaste 10-årsperioden har antalet anställda 
fysioterapeuter ökat med totalt 40 medarbetare. De senaste åren efter pandemin har 
regionen dessutom haft ett positivt rekryteringsnetto gällande fysioterapeuter, en trend 
som förhoppningsvis fortsätter även framåt.

Sett till kommande 10-årsperiod kommer 64 fysioterapeuter gå i pension, beräknat på 
att personerna arbetar till det år de fyllt 65. Ambitionen i Region Västerbotten är att 
arbeta med att identifiera åtgärder och insatser som påverkar förutsättningar för 
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seniora medarbetare att förlänga sitt arbetsliv, här kommer fysioterapeuter givetvis 
omfattas. Därtill slutar ungefär 10 personer per år på grund av andra orsaker, baseras 
på ett snitt det senaste tre åren.

Som framgår i regionens kompetensförsörjningsstrategi så är det rätt kompetens på 
rätt plats som skapar bra kvalitet i verksamheten. När verksamheterna utvecklas 
behöver yrkesrollerna hänga med. Genom att organisera arbetet annorlunda kan både 
personal och verksamhet utvecklas, och resurser användas effektivt. 
Kompetensförsörjningsutmaningen kommer inte att lösas genom att enbart rekrytera 
fler medarbetare. Det är viktigt att den kompetens som finns i organisationen används 
och utvecklas utifrån verksamhetens behov. När normer och gamla arbetssätt 
utmanas, kan den samlade kompetensen användas bättre."

Sedan, Håkan Andersson (C), Anna-Lena Danielsson (S) och Betty-Ann Nilsson (KD), 
yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 15 Interpellation nr 56-2023 från Håkan Andersson (C). Tillgänglighet 
på Skellefteå lasarett
RS 1963-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 159-2023) har medgett att Håkan Andersson (C) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"När Region Västerbotten byggde om entrén till Skellefteå lasarett gjordes rent 
pinsamma misstag. Parkeringarna för rörelsehindrade gjordes för korta, för smala och 
belägna i rejäl lutning. Det var uppenbart att lutningen skulle kunna riskera att 
rullstolen sticker iväg när en rörelsehindrad ska ta sig in eller ut ur bilen. 

Det är viktigt att lära av sina misstag. Nu när stora ombyggnationer ska göras av 
Skellefteå lasarett är det viktigt att redan i planeringsstadiet ta hänsyn till personer 
med olika typer av funktionsvariationer. Det kan även handla om att parkeringshuset 
ska vara lätt att använda för de som har begränsad rörelsehinder (utan 
parkeringstillstånd för rörelsehindrade).

Min fråga till Regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson är därför: 

1. Hur säkerställs att det ombyggda Skellefteå lasarett tar hänsyn till olika 
personers funktionsvariationer?

Håkan Andersson, Centerpartiet"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse;

"Vi delar interpellantens syn och att det är en fråga som vi måste följa för att 
säkerställa ett tillgängligt och lättåtkomligt lasarett för alla patientgrupper och andra 
sjukvårdsbesökare.

Det pågår flera ombyggnationer av Skellefteå lasarett i nuläget. Dessa kan komma att 
påverka parkeringsytorna och de parkeringar som är anpassade för rörelsehindrade. 
Vi försöker hela tiden anpassa dessa för att de ska vara väl fungerande. Parkeringen 
vid huvudentrén har anpassats flera gånger i samband med pågående 
ombyggnationer. Parkeringarna vid Rehab/Ögon, IVA, Akuten, psykiatrin, Syn/logoped 
och Hörsel är kvar som förr. Vid ombyggnationerna följer vi självfallet de byggregler 
som finns.

Skellefteå lasarett genomgår stora förändringar under många år framöver. Vissa 
byggnader kommer rivas samtidigt som det kommer byggas mycket nytt. Under 
projektet där vi bygger nya lokaler kommer tillgängligheten att beaktas. Dels kommer 
konsulter och kommunens representanter vara inblandade för att säkerställa att 
situationen för rörelsehindrade är god, dels kommer medborgargrupper för exempelvis 
rörelsehindrade att vara delaktiga. På så vis ska vi säkerställa att det blir en bra 
funktion även för personer med funktionsvariation.
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För att ytterligare säkra detta så finns det i projektet en specifik tillgänglighetsansvarig. 
På så vis ska vi säkerställa att det blir en bra funktion för alla."

Sedan, Håkan Andersson (C), Peter Olofsson (S) och Kenneth Andersson (S), yttrat 
sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 16 Interpellation nr 57-2023 från Maria Lundqvist Brömster (L). SMS-
livräddare även i Västerbotten
RS 1978-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 159-2023) har medgett att Maria Lundqvist Brömster (L) får ställa 
en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S)  med lydelsen; 

"Under 2018 inlämnades en motion från Thommy Bäckström (L) där han föreslog att 
region Västerbotten skulle införa systemet ”SMS-livräddare”. Av motionen framgick att 
SMS-livräddare kan bidra till att hjälpinsatser vid hjärtstopp snabbt kan komma på 
plats för den drabbade. Svaret på motionen var att tjänsten ”SMS-livräddare” funnits 
som pilotprojekt på ett antal orter i Sverige, att det är en mycket lovande metod för att 
öka möjligheten till tidig hjärt- och lungräddning. I svaret säger man också ”att det 
saknas vetenskapligt underlag för att bedöma metodens nytta i förhållande till 
kostnaden. Vidare behöver nya medicinska metoder inom hälso- och sjukvården 
införas inom ramen för ett ordnat införande, där de olika metodernas förväntade nytta 
ställs mot deras kostnader”. Regionfullmäktige beslutade i april 2019 att motionen 
skulle anses besvarad.

Det har gått 4 år sedan motionen behandlades och idag är 12 regioner anslutna till 
denna tjänst. Region Skåne kommer att ansluta sig till SMS-livräddare från januari 
2024.

I Västerbotten finns det idag 1895 frivilliga SMS-livräddare som är HLR-utbildade och 
har registrerat sig för att vara redo att hjälpa till med hjärt-lungräddning om någon 
drabbas av ett hjärtstopp.

Med hänvisning till ovanstående är mina frågor till ordförande i Hälso-och 
sjukvårdsnämnden Anna-Lena Danielsson (S):

 Kan ett införande av SMS-livräddare vara aktuellt och av intresse för region 
Västerbotten idag?

 Ser du några fördelar med att ansluta sig till denna tjänst?

Maria Lundqvist Brömster (L)"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse;

"Ambulanssjukvården i Region Västerbotten ansvarar i dag för prehospital 
akutberedskap. I ansvaret ligger också uppdraget att säkra en god och jämlik vård, så 
långt det går med de avstånd och de relativt stora områden med glesbygd som finns 
inom regionen.

För att säkerställa en kvalitetssäkrad respons vid hjärtstopp har regionen ingått avtal 
med kommunerna om att använda räddningstjänsten IVPA, (i väntan på ambulans). 
Räddningstjänsterna är alltid i beredskap med korta utryckningstider och avtalen 
täcker dom flesta orter och kommuner inom regionen. SMS-livräddare kan vara ett 
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viktigt komplement för att säkerställa snabbast möjliga insats vid hjärtstopp, men 
ersätter inte IVPA eller ambulans.

Det är en utmaning med ekonomiska resurser för att finansiera denna tjänst. 
Kostnader förknippade med att använda SMS-livräddare är en startkostnad, en årlig 
driftskostnad, samt personalkostnader för att ha en person som ansvarar för 
utbildningar och att följa upp kompetens hos de frivilliga som är knutna till systemet.

Ambulanssjukvården har i dagsläget prioriterat att utöka antal orter med IVPA inom 
regionen för att kunna säkerställa en snabb insats vid hjärtstopp och andra akuta 
händelser. För att kunna starta med SMS-livräddare inom regionen, måste en 
prioritering göras avseende var man kan spara på andra delar av 
ambulanssjukvårdens uppdrag för att säkerställa ekonomin."

Sedan, Maria Lundqvist Brömster (L), Anna-Lena Danielsson (S), Birgitta Burström 
(L), Elin Segerstedt Söderberg (M), Håkan Andersson (C) och Urban Lindström (S), 
yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 17 Ramförändringar mellan nämnder för 2024
RS 2308-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige beslutade i november 2023 om regionplan och budgetramar 2024 
för respektive nämnd och område. I december 2023 har Sveriges Kommuner och 
Regioner (SKR) kommit med sin definitiva bedömning för 2024 för 
personalomkostnadspålägget (PO-pålägget). Det blev 57,21%, vilket är en ökning mot 
för tidigare bedömning på 55,02%. 

I regionplanen är budgeten för basenheterna satt utifrån den tidigare bedömningen, 
därför behövs korrigeringar av budgeterna göras för alla nämnder och styrelsen. Detta 
påverkar i sin tur också primärvårdens och tandvårdens ersättningsnivåer. 

Utöver nya PO-pålägget har det tillkommit beslut som påverkar ramarna för 
nämnderna och styrelsen. 

Summering av alla förslag per nämnd och ramar
Regionstyrelsen                                   -86 277 tkr
Hälso- och sjukvårdsnämnden              86 568 tkr
Regional utvecklingsnämnd                        904 tkr
Revision                                                      116 tkr
Folkhögskolenämnden                                604 tkr
Patientnämnden                                            85 tkr            
Summa verksamhetens nettokostnader +2 000 tkr

Finansnetto                                              -2 000 tkr

Omfördelning framgår av tjänsteskrivelse.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar 

Omfördelning av budgetramar 2024 sker i enlighet med förslag.

Beslut

Enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsunderlag

 Ramförändringar för 2024
 §15 RS Ramförändringar mellan nämnder för 2024
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§ 18 Beslut om hantering av ökat underskott till följd av löneöversyn 
2024
RS 276-2024

Sammanfattning

Inför löneöversynen varje år genomförs en lönekartläggning och analyser i syfte att 
identifiera behov av justeringar enligt diskrimineringslagen, jämställhet och 
marknadsperspektiv.

Kartläggningen väger även in perspektiv hur medianlönen ser ut i norra 
sjukvårdsregionen. Enligt kartläggningen har regionen halkat efter inom vissa 
yrkeskategorier inom vården. Konsekvensen blir att den lönemässiga attraktiviteten 
sjunker mot övriga arbetsmarknaden.

Tjänstepersonsorganisationen bedömer att det finns risk att regionen inte har 
marknadsanpassade löner framöver och har svårt med en aktiv lönepolitik.

Samtidigt bör det påminnas att regionen har gjort extra satsningar främst inom dygnet 
runt verksamhet under 2023 och avtalet för kommunal och läkarna genererade höga 
nivåer 2023.

För att kunna genomföra nödvändiga justeringar och bedriva en mer aktiv lönepolitik 
föreslås att 26 miljoner kronor läggs till löneöversynen 2024, helårseffekten blir 40 
miljoner kronor. Förslaget innebär en ytterligare ofinansierad post på 26 miljoner 
kronor 2024 och ett ökat underskott.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige accepterar ett ökat underskott med 26 
miljoner kronor för 2024 och med bedömd årseffekt på 40 miljoner kronor för 2025 
som inarbetas i budget. 

Beslut

Enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsunderlag

 Behov av ökad ram inför löneöversynen 2024
 Ändringsyrkande
 §25 RS Beslut om hantering av ökat underskott till följd av löneöversyn 2024
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§ 19 Förlängd rekommendation från Sveriges kommuner och regioner 
- Avgiftsfrihet för vaccination mot covid-19 till och med första 
kvartalet 2024
RS 1971-2023

Sammanfattning

Överenskommelsen om vaccination mot covid-19 för andra halvåret 2023 mellan 
regeringen och SKR upphör den 31 december 2023.

Folkhälsomyndighetens rekommendation om vaccination mot covid-19 sträcker sig 
över årsskiftet och gäller till och med den 29 februari 2024.

För att inte skapa olika förutsättningar för personer som vaccineras under andra 
halvåret 2023 och de som vaccineras till och med 29 februari 2024, som omfattas av 
samma rekommendation från Folkhälsomyndigheten, vill SKR förlänga 
rekommendationen om avgiftsfrihet som gäller för andra halvåret 2023 så att den 
gäller till och med 31 mars 2024. 

Förlängningen omfattar rekommendationen om kostnadsfrihet för vaccination mot 
covid-19 andra halvåret 2023 i sin helhet.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar att

Under första kvartalet 2024 fortsatt erbjuda avgiftsfri vaccination mot covid-19 till alla 
som bor eller stadigvarande vistas i Sverige och som rekommenderas vaccination 
enligt Folkhälsomyndigheten.

Avgiftsfriheten omfattar även de grupper som Folkhälsomyndigheten rekommenderar 
att regionerna tillgängliggör vaccin för, mot bakgrund av de skäl som redovisas i 
meddelande från SKR (15/2023).

Förslag till beslut under sammanträdet

Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut med den 
redaktionella ändringen att "Sverige" ska bytas ut till "Region Västerbotten" i 
beslutssats 1. 

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt Peter Olofssons förslag och finner 
att fullmäktige bifaller detsamma.
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Beslut

Under första kvartalet 2024 fortsatt erbjuda avgiftsfri vaccination mot covid-19 till alla 
som bor eller stadigvarande vistas i Region Västerbotten och som rekommenderas 
vaccination enligt Folkhälsomyndigheten.

Avgiftsfriheten omfattar även de grupper som Folkhälsomyndigheten rekommenderar 
att regionerna tillgängliggör vaccin för, mot bakgrund av de skäl som redovisas i 
meddelande från SKR (15/2023).

Beslutsunderlag

 Meddelande 15/2023 från SKR:s styrelse – Förlängd rekommendation gällande 
avgiftsfrihet för vaccinering mot covid 19

 §266 RS Förlängd rekommendation från Sveriges kommuner och regioner - 
Avgiftsfrihet för vaccination mot covid-19 till och med första kvartalet 2024
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§ 20 Avgiftsfrihet för vaccination mot covid-19 - 2024
RS 2047-2023

Sammanfattning

Tidigare beslut om avgiftsfrihet vid vaccinering mot covid-19 gäller till och med 31 
mars 2024. Regionen har tidigare fått riktad ersättning av staten för att kunna erbjuda 
kostnadsfri vaccinering till hälso- och sjukvårdspersonal och invånare. Något sådant 
riktat statsbidrag betalas inte ut för 2024 men vaccinet mot covid-19 kommer under 
2024 kommer fortfarande att vara gratis för regionen då detta ersätts av staten. 

Efter detta datum är förslaget att avgiftsfrihet gäller för personer som rekommenderas 
av Folkhälsomyndigheten och att för övriga hanteras vaccination mot covid-19 som all 
annan vaccination och ska då betala besöksersättning samt eventuell vaccinkostnad.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår regionfullmäktige besluta att:

Region Västerbotten följer Folkhälsomyndigheten beslutade rekommendation om 
påfyllnadsdos mot covid 19.

Avgiftsfrihet gäller för personer som rekommenderas vaccin av Folkhälsomyndigheten 
och för övriga hanteras vaccination mot covid-19 som annan vaccination och 
personen ska då betala besökskostnad.

Ingen särskild ersättning utgår till kommunerna utifrån samma princip som regeringen 
har mot regionerna.

Beslut

Enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsunderlag

 §22 RS Avgiftsfrihet för vaccination mot covid-19 - 2024
 Tjänsteskrivelse Vaccination covid 19 2024 och ersättning till kommunerna 

(002)
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§ 21 Folkhögskolestyrelsens avgifter läsåret 2024/2025
RS 134-2024

Sammanfattning

Folkhögskolestyrelsen har vid sammanträdet i december 2023, § 48 upprättat avgifter 
för läsåret 2024/2025.

Avgifterna gäller internat, kost, serviceavgifter och externatavgifter för deltagare 
samt kost, logi och lokaler för övriga. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Avgifter för läsåret 2024–25 fastställs.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Lars Forsgren (SD), Peter Olofsson (S) och Nicklas 
Sandström (M).

Lars Forsgren (SD) yrkar att samtliga avgifter höjs utifrån liggande förslag med 10 
procent.

Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Avgifter för läsåret 2024–2025 fastställs.

Reservation

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare inom Sverigedemokraterna
reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 §48 FHS Avgifter läsåret 2024/2025
 Avgifter Deltagare 2024-2025, Folkhögskolestyrelsen
 Avgifter Externa 2024-2025, Folkhögskolestyrelsen
 §23 RS Folkhögskolestyrelsens avgifter läsåret 2024/2025
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§ 22 Kommunalförbundet Svensk Luftambulans delårsrapport 2023
RS 1324-2023

Sammanfattning

Förbundsdirektionen i kommunalförbundet Svensk luftambulans har vid 
sammanträdet den 20 oktober 2023 fastställt delårsrapport per augusti 2023. 
Delårsrapporten är översänd till medlemsregionerna.

Delårsrapporten visar att för perioden januari till augusti år 2023 uppgick resultatet till -
7 827 tkr, utfall i förhållande till budget för perioden avviker med -7 243 tkr. Avvikelsen 
finns främst inom pilotbemanning.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Delårsrapporten per augusti 2023 godkänns.

Beslut

Enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsunderlag

 Svensk luftambulans, Delårsrapport 2 2023
 Revisorernas bedömning av Svensk Luftambulans delårsrapport per augusti 

2023 inklusive bilagor
 §26 RS Kommunalförbundet Svensk Luftambulans delårsrapport 2023
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§ 23 Reviderad förbundsordning för Kommunalförbundet Avancerad 
Strålbehandling
RS 1679-2023

Sammanfattning

Kommunalförbundet Avancerad Strålbehandlings förbundsdirektion fastställde i 
september 2023, § 55, reviderad förbundsordning som sedan godkändes av 
regionernas fullmäktige (RF 2023-11-21, § 177). 

Ändringarna i förbundsordningen innefattar i huvudsak tidpunkt för budgetprocess 
samt namnbyte till Kommunalförbundet Skandionkliniken. 

Förvaltningsrätten upphävde den 31 oktober 2023 förbundsdirektionens beslut. 
Förbundsdirektionen har därefter fastställt förbundsordningen på nytt och sänt den till 
medlemsregionerna. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Förslag till reviderad förbundsordning godkänns.

Beslut

Enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsunderlag

 Reviderad Förbundsordning Kommunalförbundet Avancerad Strålbehandling 
fastställd 231213

 §177 RF Reviderad förbundsordning för Kommunalförbundet Avancerad 
Strålbehandling (Skandionkliniken)

 §24 RS Reviderad förbundsordning för Kommunalförbundet Avancerad 
Strålbehandling
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§ 24 Förändrat ägande av Bussgods i Norr AB
RS 331-2024

Sammanfattning

Bussgods i Norr AB är idag ett bolag som gemensamt ägs av Länstrafiken i 
Norrbotten och Länstrafiken i Västerbotten. Länstrafiken i Västerbotten äger 2/3 av 
aktierna och Länstrafiken i Norrbotten äger 1/3 av aktierna.
Dialog har över tid förts med Kommunalförbundet Kollektivtrafikmyndigheten i 
Västernorrlands län om förvärv av 1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB. Aktierna 
skulle förvärvas från Länstrafiken i Västerbotten AB.

Förbundsdirektionen i Västernorrland fattade 2023-12-06 beslut om att meddela 
Länstrafiken i Västerbotten att Kommunalförbundet Kollektivtrafikmyndigheten i 
Västernorrlands län önskar förvärva 1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB enligt lämnat 
erbjudande. Bakgrunden till beslutet
vara att Kommunalförbundet Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrlands läns 
samtliga medlemmar nu fattat beslut om att förvärva 1/3 av aktierna i Bussgods i 
Norr. 

Länstrafiken i Västerbottens styrelse beslutade 2023-12-15 att rekommendera 
regionfullmäktige att fatta beslut som innebär att 1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB 
säljs till Kommunalförbundet kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrland, under 
förutsättning att aktieägaravtalet kompletteras med dokumentet Samarbetsformer 
inom ramen för Bussgods i Norr AB. Till följd av den utmaning som verksamheten i 
Västernorrland brottas med så bör en affär genomföras skyndsamt.

Regionala utvecklingsnämnden har genom ett brådskande ordförandebeslut 2024-02-
12 berett ärendet och överlämnat det till regionfullmäktige för beslut.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar;

1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB säljs till Kommunalförbundet 
kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrland,
under förutsättning att aktieägaravtalet kompletteras med dokumentet 
Samarbetsformer inom ramen för Bussgods i Norr AB.

Paragrafen justeras omedelbart.

Överläggning

Ordförande förtydligar att den omedelbara justeringen som föreslås av 
regionstyrelsen endast gällde regionstyrelsens beslut och inte fullmäktiges beslut. 
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Beslut

1/3 av aktierna i Bussgods i Norr AB säljs till Kommunalförbundet 
kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrland, under förutsättning att aktieägaravtalet 
kompletteras med dokumentet Samarbetsformer inom ramen för Bussgods i Norr AB.

Beslutsunderlag

 Ordförandebeslut - Ändrat ägande för Bussgods i Norr AB
 Bilaga 1 - Protokoll för Förbundsdirektionens sammanträde, 

Kommunalförbundet Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrland, Din tur
 Bilaga 2 - Protokoll Länstrafiken i Västerbotten AB. Förändrat ägande av 

Bussgods i Norr AB
 Bilaga 3 - Risk- och konsekvensanalys. Aktieförsäljning Bussgods 

Västernorrland. Förändrat ägande av Bussgods i Norr AB
 Bilaga 4 - Bolagsordning Bussgods i Norr AB - 3 ägare - slutversion 2023-12-04
 Bilaga 5 - Aktieöverlåtelseavtal Bussgods i Norr AB - Västernorrland - 

slutversion 2024-02-05
 Bilaga 7 - Aktieägaravtal Bussgods i Norr AB - 3 ägare - slutversion 2023-12-04
 Bilaga 8 - Ägardirektiv Bussgods i Norr AB - 3 ägare - slutversion 2023-12-04
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§ 25 Svar på motion nr 4-2022. Tillskapa fler differentierade vårdnivåer
RS 910-2022

Sammanfattning

Nicklas Sandström (M) lämnade in en motion med rubriken Tillskapa fler 
differentierade vårdnivåer, vid regionfullmäktige den 21 juni 2022. I motionen 
föreslås att ett arbete ska påbörjas med att differentiera fler vårdnivåer på framför allt 
på NUS för att åstadkomma ett mer resurseffektiv och patientsäkert 
patientomhändertagande. 

Ett motionssvar har upprättats. Hälso- och sjukvårdsnämnden föreslog vid 
sammanträdet 20 december 2023, § 253 att motionen ska anses besvarad.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen anses besvarad.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Nicklas Sandström (M), Anna-Lena Danielsson (S), 
Birgitta Burström (L), Ewa-May Karlsson (C) och Betty-Ann Nilsson (KD).

Nicklas Sandström (M), med stöd av Birgitta Burström (L), Ewa-May Karlsson (C) och 
Betty-Ann Nilsson (KD), yrkar bifall till motionen.

Anna-Lena Danielsson (S), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 

Beslut

Motionen anses besvarad.

Reservation

Närvarande ledamöter och ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, Liberalerna och 
Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 §253 HSN Motion nr 4-2022 - Tillskapa fler differentierade vårdnivåer
 Motionsyttrande 4-2022 Tillskapande av differentierade vårdnivåer
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 Sakunderlag. Motionsyttrande 4-2022 Tillskapande av differentierade 
vårdnivåer

 Motion nr 4-2022 från Nicklas Sandström (M), Tillskapa fler differentierade 
vårdnivåer

 §27 RS Svar på motion nr 4-2022 Tillskapa fler differentierade vårdnivåer
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§ 26 Svar på motion nr 7-2022. Samordnad färdtjänst inom regionen
RS 1125-2022

Sammanfattning

Maria Lundqvist Brömster (L) har till fullmäktige anmält en motion och föreslår att 
utreda möjligheten till ett samordnat regelverk för färdtjänst inom regionen för att 
förenkla resor mellan olika kommuner i länet.

Förslag till svar har upprättats som beskriver hur regelverket ser ut och att det är 
kommunen som äger regelverk för färdtjänst och regionen som äger regelverk för 
sjukresor.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Maria Lundqvist Brömster (L), Peter Olofsson (S), 
Maria Kristoffersson (C) och Margareta Gustavsson (S).

Maria Lundqvist Brömster (L), med stöd av Maria Kristoffersson (C), yrkar bifall till 
motionen.

Peter Olofsson (S), med stöd av Margareta Gustavsson (S), yrkar bifall till 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Motionen avslås.

Reservationer

Närvarande ledamöter och ersättare i Liberalerna och Centerpartiet reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag. 

Beslutsunderlag

 Svar på motion nr 7-2022 Samordnad färdtjänst inom regionen
 Motion nr 7-2022 från Maria Lundqvist Brömster (L) Samordnad färdtjänst inom 

regionen
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 §267 RS Svar på motion nr 7-2022 Samordnad färdtjänst inom regionen
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§ 27 Svar på motion nr 9-2022. Miljö- och klimatstrategin
RS 1129-2022

Sammanfattning

Anna-Karin Lundberg (KD) har anmält rubricerad motionen till regionfullmäktige. 

I motionen föreslås att skyndsamt revidera ställningstagandet i miljö- och 
klimatstrategin, likt det förslag KD och Alliansen hade 2021-09-21, att skyndsamt se till 
att i gällande och i kommande livsmedelsupphandlingar i första hand upphandla 
närproducerat, att region Västerbotten upprättar konkreta mål med handlingsplan för 
verksamheterna att följa för att bidra till ökad självförsörjningsgrad i Region 
Västerbotten samt att regionen samarbetar medkommunerna med målet i sikte att öka 
självförsörjningsgraden i hela länet.

I motionssvar anges att arbete enligt föreslagna yrkanden pågår. En rutin för hållbara 
livsmedelsinköp är under framtagande. Arbete pågår med att ta fram handlingsplan 
och för samarbete med kommuner för att uppnå en ökad självförsörjningsgrad

Eftersom aktiviteterna som föreslås i motionen redan pågår bör motionen anses 
besvarad.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen ska anses besvarad.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Veronica Kerr (KD), Emma Lindqvist (MP), Petter 
Nilsson (SD), Richard Carstedt (S), Carina Sundbom (C) och Jonas Karlberg (V). 

Veronica Kerr (KD), med stöd av Carina Sundbom (C), yrkar i första hand på 
återremiss av motionssvaret med motivering enligt bilaga 1. I andra hand yrkas på 
bifall till motionen.

Emma Lindqvist (MP), med stöd av Richard Carstedt (S) och Jonas Karlberg (V), yrkar 
på avslag till återremissyrkandet samt bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 

Petter Nilsson (KD), yrkar avslag till återremissyrkandet samt bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag, och 
finner att fullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.
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Omröstning begärs. För återremiss krävs bifall av minst en tredjedel av närvarande 
ledamöter. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Ja-röst för bifall till att ärendet ska avgöras idag.

Nej-röst för bifall till återremiss av ärendet.

Omröstningsresultat

Med 42 ja-röster, 24 nej-röster och 5 som ej röstat, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar att ärendet ska återremitteras. Se bilaga 2 till protokollet.

Beslut

Ärendet återremitteras med motivering enligt bilaga 1 till protokollet samt inspel och ett 
uppdaterat motionssvar utifrån säkerhetsläget, livsmedelsförsörjningsarbetet i länet 
samt regeringens ageranden i livsmedelsförsörjningen och MSB:s krav på ökat 
självförsörjning. 

Ajournering

Fullmäktige ajournerar sig för lunch mellan kl 12.05-13.10.

Beslutsunderlag

 §268 RS Svar på motion nr 9-2022 gällande miljö- och klimatstrategin
 Motion nr 9-2022 från Anna-Karin Lundberg (KD) gällande miljö- och 

klimatstrategin
 Svar på motion nr 9-2022 Miljö- och klimatstrategi
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§ 28 Svar på motion nr 3-2023. Främja hälsa i hela Västerbotten
RS 104-2023

Sammanfattning

Ewa-May Karlsson (C) har till regionfullmäktige anmält motionen "Främja hälsa" i hela 
Västerbotten. I motionen föreslås att regionfullmäktige ger regionstyrelsen i uppdrag 
att utreda möjligheten att i samverkan med studieförbunden i Västerbotten utveckla ett 
förstärkt hälsofrämjande arbete för att öka hälsomedvetandet i länet och nå ut till nya 
grupper för att minska ohälsa, detta gärna under ledning av beredning för folkhälsa.

Svar på motionen har upprättats.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen ska anses besvarad.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Ewa-May Karlsson (C), Peter Olofsson (S), Urban 
Lindström (S), Jonas Karlberg (V), Emma Lindqvist (MP), Betty-Ann Nilsson (KD), 
Maria Kristoffersson (C), Ylva Hedqvist Hedlund (V), Petter Nilsson (SD) och Maria 
Lundqvist Brömster (L).

Ewa-May Karlsson (C), med stöd av Betty-Ann Nilsson (KD), Maria Kristoffersson 
(C) och Maria Lundqvist Brömster (L), yrkar bifall till motionen. 

Peter Olofsson (S), med stöd av Urban Lindström (S), Jonas Karlberg (V), Emma 
Lindqvist (MP), Ylva Hedqvist Hedlund (V) och Petter Nilsson (SD), yrkar bifall till 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Omröstning begärs. Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång:

Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Nej-röst för bifall till motionen.

Omröstningsresultat

Med 58 ja-röster och 13 nej-röster, finner ordförande att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. Se bilaga 3 till protokollet.
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Beslut

Motionen ska anses besvarad.

Reservationer

Närvarande ledamöter och ersättare i Centerpartiet, Liberalerna och 
Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Svar motion nr 3-2023 - Främja hälsa i hela Västerbotten
 Motion nr 3-2023 från Ewa-May Karlsson (C), Främja hälsa i hela Västerbotten
 §28 RS Svar på motion nr 3-2023  Främja hälsa i hela Västerbotten
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§ 29 Svar på motion nr 13-2023. En ansvarsfull budgetprocess
RS 507-2023

Sammanfattning

Petter Nilsson (SD) har till regionfullmäktige anmält rubricerad motion och föreslår att 
budgetprocessen görs om. 

I motionssvaret framgår att i budgetarbetet är alltid ambitionen att ha en delaktighet 
hos verksamheterna om möjligheterna att nå budget, ett s.k. nerifrån-och-upp-
perspektiv.

Därtill pågår arbete med att utveckla arbetssättet med riskbedömning avseende 
planerade åtgärder som verksamheterna föreslagit/prioriterat för att nå budget, 
arbetssättet implementeras fr o m budget 2025.

Motionen avslås.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) och Peter Olofsson (S).

Petter Nilsson (SD), med stöd av Peter Olofsson (S), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt regionstyrelsens förslag till beslut 
och finner att fullmäktige bifaller detsamma.

Beslut

Motionen avslås.

Beslutsunderlag

 Svar på motion nr 13-2023 En ansvarsfull budgetprocess
 Motion nr 13-2023 från Petter Nilsson (SD) En ansvarsfull budgetprocess
 §269 RS Svar på motion nr 13-2023  En ansvarsfull budgetprocess
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§ 30 Svar på motion nr 14-2023. Inför SMS-livräddning i Västerbotten
RS 524-2023

Sammanfattning

Håkan Andersson (C) lämnade in en motion med rubriken "Inför SMS-livräddning 
i Västerbotten", vid regionfullmäktige den 25 april 2023. I motionen föreslås att 
Region Västerbotten ansluter sig till systemet för SMS-livräddning som är 
sammankopplat med larmcentralen 112. 

Ett motionssvar har upprättats.

Hälso- och sjukvårdsnämnden har den 20 december 2023, § 252 föreslagit att 
motionen ska anses besvarad.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen anses besvarad.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Håkan Andersson (C) och Anna-Lena Danielsson (S).

Håkan Andersson (C) yrkar att motionssvaret ska återremitteras med motivering enligt 
bilaga 4 till protokollet.

Anna-Lena Danielsson (S), yrkar att ärendet ska avgöras idag. 

Beslutsgång

Ordförande frågar fullmäktige om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras, och 
finner att fullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.

Omröstning begärs. För återremiss krävs bifall av minst en tredjedel av närvarande 
ledamöter. 

Fullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Ja-röst för bifall till att ärendet ska avgöras idag.

Nej-röst för bifall till att ärendet ska återremitteras.

Omröstningsresultat

Med 44 ja-röster och 26 nej-röster, finner ordförande att fullmäktige beslutar att 
ärendet ska återremitteras. Se bilaga 5 till protokollet.
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Beslut

Ärendet återremitteras med motivering enligt bilaga 4 till protokollet.

Anmälan om jäv

Peter Olofsson (S) anmäler jäv och deltar ej i handläggningen eller beslutet.

Beslutsunderlag

 Sakunderlag inför motionsyttrande, Motion nr 14-2023 Inför SMS livräddning
 Yttrande gällande Motion nr 14-2023 från Håkan Andersson (C), Inför SMS-

livräddning i Västerbotten
 Motion nr 14-2023 från Håkan Andersson (C), Inför SMS-livräddning i 

Västerbotten
 §252 HSN Motion nr 14-2023 - Inför SMS-livräddning i Västerbotten
 §30 RS Svar på motion nr 14-2023 Inför SMS-livräddning i Västerbotten
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§ 31 Svar på motion nr 22-2023. Förbud mot TikTok
RS 1054-2023

Sammanfattning

Sverigedemokraterna har till regionfullmäktige anmält en motion med förslaget att 
Region Västerbotten inför ett förbud mot Tiktok på regionens telefoner.

Svar på motionen har upprättats. Det pågår ett övergripande arbete kring all 
applikationsanvändning, där TikTok är en applikation av flera som inte kommer att 
vara godkänd. Så särskilt beslut för TikTok är därmed inte nödvändigt.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen anses besvarad.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) och Peter Olofsson (S).

Petter Nilsson (SD) yrkar bifall till motionen.

Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Motionen anses besvarad.

Reservation

Närvarande ledamöter och ersättare i Sverigedemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Motionsyttrande för motion 22-2023 förbud mot TikTok
 Motion nr 22-2023 från Sverigedemokraterna (SD), Förbud mot TikTok
 §29 RS Svar på motion nr 22-2023 Förbud mot TikTok
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§ 32 Svar på motion nr 25-2023. Avveckla resursramar
RS 1487-2023

Sammanfattning

Sverigedemokraterna har till regionfullmäktige anmält en motion, ”Avveckla 
resursramarna”, i vilken de föreslår att regionen inte längre ska avsätta medel till 
resursramarna samt att samtliga tillgängliga medel inom resursramarna skall sättas till 
noll vid ingången av nästa mandatperiod.

Svar på motionen har upprättats. De politiska förutsättningarna; i form av omfattning 
på politisk organisation, arvodesnivåer, partistöd och gruppramar, beslutas av 
regionfullmäktige före det att de allmänna valen hålls. Denna ordning finns för att inte 
det nytillträdda fullmäktige ska besluta om sina egna villkor utifrån valresultat. I 
enlighet med detta följer även en politisk överenskommelse om att inte förändra de 
beslutade förutsättningarna för den politiska organisationen under innevarande 
mandatperiod.

Inför kommande mandatperiod kommer politikens förutsättningar att ses över och i 
detta ingår även resursramarnas omfattning och fördelning.

Med hänvisning till ovanstående föreslås att motionen avslås.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen avslås.

Överläggningen samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Peter Olofsson (S) och Jonas 
Karlberg (V).

Petter Nilsson (SD) yrkar bifall till motionen.

Peter Olofsson (S), med stöd av Jonas Karlberg (V), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Motionen avslås.
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Reservation

Närvarande ledamöter och ersättare i Sverigedemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Motion nr 25-2023 från Sverigedemokraterna (SD), Avveckla resursramar
 Motion nr 25-2023 från Sverigedemokraterna. Avveckla resursramarna
 Svar på motion nr 25-2023 från Sverigedemokraterna. Avveckla resursramarna
 §31 RS Svar på motion nr 25-2023 Avveckla resursramar
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§ 33 Svar på motion nr 26-2023. Halvera partistödet
RS 1488-2023

Sammanfattning

Sverigedemokraterna har till regionfullmäktige anmält en motion, ”Halvera partistödet”, 
i vilken de föreslår att den totala summan för partistöd som regionen betalar ut ska 
halveras till totalt 5 mkr. Vidare föreslås att partistödets utformning och fördelning ska 
göras om så att varje parti med minst ett mandat i regionfullmäktige ska få ett partistöd 
på 100 000 kr, och att medel därutöver, ska fördelas utifrån antalet mandat.

Svar på motionen har upprättats. De politiska förutsättningarna; i form av omfattning 
på politisk organisation, arvodesnivåer, partistöd och gruppramar, beslutas av 
regionfullmäktige före det att de allmänna valen hålls. Denna ordning finns för att inte 
det nytillträdda fullmäktige ska besluta om sina egna villkor utifrån valresultat. I 
enlighet med detta följer även en politisk överenskommelse om att inte förändra de 
beslutade förutsättningarna för den politiska organisationen under innevarande 
mandatperiod.

Inför kommande mandatperiod kommer politikens förutsättningar att ses över och i 
detta ingår partistödets omfattning och fördelningsprincip.

Med hänvisning till ovanstående föreslås att motionen avslås.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) och Peter Olofsson (S).

Petter Nilsson (SD) yrkar bifall till motionen.

Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Motionen avslås.
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Reservation

Närvarande ledamöter och ersättare i Sverigedemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Motion nr 26-2023 från Sverigedemokraterna (SD), Halvera partistödet
 Svar på motion nr 26-2023 från Sverigedemokraterna. Halvera partistödet
 Motion nr 26-2023 från Sverigedemokraterna. Halvera partistödet
 §32 RS Svar på motion nr 26-2023 Halvera partistödet
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§ 34 Valärenden
RS 66-2024

Sammanfattning

Inför regionfullmäktige har följande valärenden inkommit;

Entlediganden

Mahmoud Alturk (S) Umeå, har inkommit med en avsägelse från samtliga uppdrag för 
Region Västerbotten från och med 1 januari 2024.

Ahmed Hersi (MP) Umeå, har entledigats från sitt uppdrag som nämndeman i 
Förvaltningsrätten.

Birgitta Lundgren (M) Lycksele, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland.

Jan Lövgren (S) Ammarnäs, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland.

Fyllnadsval

Ledamot samt 2:e vice ordförande i demokratiberedningen, istället för Mahmoud 
Alturk (S);
Magnus Eriksson (S), Norsjö

Ledamot i beredningen för kompetensförsörjning, istället för Mahmoud Alturk (S);
Jamal Mouneimne (S), Umeå

Ledamot i Samordningsförbundet Umeåregionen, istället för Mahmoud Alturk (S);
Linda Berglund (S), Bjurholm

Ersättare i Viltförvaltningsdelegationen, istället för Roger Albertsson (S);
Robin Fahlesson (S), Skellefteå

Nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland, istället för Birgitta Lundgren (M);
Monica Birgersson (M), Lycksele

Nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland, istället för Jan Lövgren (S);
Mia Hultdin (S), Malå

Val
Ledamöter till styrelsen för Bussgods i Norr AB
(Valperioden: From 1 april 2024 intill slutet av 2026 års ordinarie bolagsstämma.)

Ledamöter (2)
Harriet Söder
Helena Björn
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Förslag till beslut

Valberedningens förslag till beslut

Regionfullmäktige beslutar:

Valberedningens förslag till entlediganden och fyllnadsval godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.

Beslut

Valberedningens förslag till entlediganden, fyllnadsval och val godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.

Beslutsunderlag

 Valbetänkande inför fullmäktige 20 februari 2024 signed
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§ 35 Fråga nr 1-2024 från Petter Nilsson (SD). Grand Hôtel i Stockholm
RS 326-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 7-2024) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en fråga till 
regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Socialdemokraterna i Regionen har tillsammans med sina stödpartier regelbundet, i 
flera olika utspel, sagt att Region Västerbottens ekonomiska situation är “SD-
regeringens” fel eftersom den inte lägger tillräckligt med statliga bidrag på sjukvården. 
Samtidigt som dessa utspel har skett planerades, och nyligen genomfördes, 
Västerbottensveckorna på Grand Hotel i Stockholm. Detta är resurser som hade 
kunnat prioriteras till sjukvården, och det är särskilt viktigt att resonera så när 
Regionen har lagt en enorm minusbudget för 2024.

Utifrån ovanstående problemställning vill jag fråga regionstyrelsens ordförande Peter
Olofsson följande:

 Vill du flytta om medel från champagneprojekt, såsom “Region Västerbotten 
på Grand Hôtel”, till vård?

Petter Nilsson (SD)
Gruppledare"

Svaret som lämnas har följande lydelse:

"Regionen har Statens uppdrag att bedriva sjukvård och regional utveckling, dessa 
uppdrag finansieras på lite olika sätt. Västerbotten är en av Sveriges snabbast 
växande regioner och vi behöver påverka nationell nivå för att kunna möta den 
snabba tillväxten som sker. "

Sedan, Petter Nilsson (SD) och Richard Carstedt (S) yttrat sig, anses frågan vara 
besvarad. 
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§ 36 Fråga 2-2024 från Petter Nilsson (SD). Varför inte ta åtgärder mot 
välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan?
RS 351-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 7-2024) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en fråga till 
regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"För ungefär ett halvår sedan lyfte jag ett initiativ titulerat “Trygga arbetet mot 
välfärdsbrott och otillåten påverkan.

Detta initiativ var – och är aktuellt – eftersom det syftar till att säkra regionen mot just 
välfärdsbrott och otillåten påverkan. Det har inte återkommit till regionstyrelsen för 
beslut än, trots att förslagen i initiativet är väldigt enkla, och svårligen kräver någon 
beredning värt namnet. Nu har styrelsen oftast en beredningsprocess innan initiativ 
återkommer, men det behöver inte alltid vara så.

Att inte lyfta initiativet i regionstyrelsen innebär att man inte kan fatta beslut i frågorna.

Sverigdemokraterna vill att Region Västerbotten ska ingå i det regionala nätverket mot 
välfärdsbrottslighet, samt att regionstyrelsen ska ge regiondirektör uppdraget att ta 
fram åtgärder – med kostnadskalkyl – som vi kan genomföra i ett tidigt skede för att 
motverka välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan.

Med anledning av ovanstående vill jag fråga Peter Olofsson (S), regionstyrelsens 
ordförande:

 Varför denna senfärdighet att besluta om åtgärder mot välfärdsbrottslighet och 
otillåten påverkan?

Petter Nilsson (SD)
Gruppledare"

Svaret som lämnas har följande lydelse:

"Åtgärder mot välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan har pågått under en längre 
tid. En risk och konsekvensanalys, riskvärdering över oegentligheter och 
förtroendeskadliga beteenden är genomförd och presenterad, starkt kopplad till 
otillåten påverkan.

I de nationella nätverk inom ramen för SKR, resoneras frågeställningen löpande och 
region Västerbotten är en part i det nationella nätverket för välfärdsbrottlighet.

Inom ramen för inköpsnätverket har fördjupande insatser gjort och inköp har särskilt 
avsatt en del av arbetstiden för detta. Inom ramen för det regionala arbetet har 
fördjupande resonemang med Umeåkommun, länsstyrelsen  och andra polisära 
aktörer, skett och fortsatt arbete planeras.
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För att samla ihop kunskap, sprida den och driva konkreta åtgärder kommer ett 
forum/råd bildas i detta ämne som stöd till regiondirektören inom kort.

Dessvärre är detta ett ytterligare exempel där administrationen ökar för att möta de 
krav som ställs på oss som organisation."

Sedan, Petter Nilsson (SD) och Peter Olofsson (S) yttrat sig, anses frågan vara 
besvarad. 
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§ 37 Fråga 3-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD). Maten på Lycksele 
lasarett
RS 399-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 7-2024) har medgett att Betty-Ann Nilsson (KD) får ställa en 
fråga till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen; 

"Just nu så pratas det mycket om robusthet, beredskapsfrågor, hur länge kan vi klara 
oss om något skulle hända etc. vilket föranleder min fråga.

Region Västerbotten är stort till ytan och uppdelas i kusten, Umeå, Skellefteå samt 
Södra Lappland som är stort som Schweiz. Olika förutsättningar finns för alla dessa 
tre områden.
Avstånden är en av utmaningarna men också skillnaderna.

Mattillverkningen för våra patienter sker i nuläget på tre ställen. I Umeå och Skellefteå 
är det enportioner som gäller medan det i Lycksele lagas mat som skickas i kantiner 
till avdelningarna. Personalen samt tillresande äter samma mat i Lycksbaren.

Tanken är att man i Lycksele ska få samma enportionsmat serverade som i övriga 
länet och att den ska fraktas från Umeå där den tillverkas och att det finns en 
framförhållning på 120 timmar.

Utifrån ovanstående ställer jag följande fråga

 Utifrån Region Västerbottens ekonomiska läge, investeringar skjuts på 
framtiden, det osäkra etc finns det verkligen skäl att vi måste ha en ”likvärdig” 
matproduktion i hela länet, och att maten ska fraktas så långt, när maten kan 
göras i Lycksele lasaretts kök?

Betty-Ann Nilsson (KD)
Ledamot Regionfullmäktige."

Svaret som lämnas har följande lydelse; 

"Först en faktarättelse; idag tillagas kalla enportionsrätter i Umeå. I Lycksele och 
Skellefteå tillagas och serveras varm mat i kantin till patienter på avdelning. Det 
innebär att både Skellefteå och Lycksele föreslås ändra till kalla enportioner.

Utifrån en grundlig utredning så kan vi fastslå att en övergång till enportionsrätter är 
det bästa systemet ur ett beredskapsperspektiv. Med detta system kan vi ha 
beredskap för sju dagar, vilket inte är möjligt med dagens system med kantiner.

Frågan är framställd på ett felaktigt vis gällande att produktionen av enportionsrätter 
skulle kräva mer transporter. Det görs idag transporter mellan Umeå och Lycksele och 
transporten av enportionsrätterna kommer inte kräva ytterligare transporter
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Den viktigaste delen, och även orsaken till att en stor majoritet av landets regioner har 
övergått till detta system, är utifrån ett patientperspektiv. Detta system skulle innebära 
en större valbarhet mellan olika rätter och en flexibilitet när maten kan serveras."

Sedan, Betty-Ann Nilsson (KD) och Peter Olofsson (S) yttrat sig, anses frågan 
besvarad.
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§ 38 Fråga 5-2024 från Ewa-May Karlsson (C). Säkerhetsprövning av 
utförare av serviceresor
RS 408-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 7-2024) har medgett att Ewa-May Karlsson (C) får ställa en fråga 
till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen; 

"Det är en självklarhet att de företag som Region Västerbotten anlitar för att utföra 
tjänster åt regionens invånare har relevanta tillstånd och utbildade medarbetare så att 
verksamheten bedrivs på ett säkert sätt. Detta resonemang gäller oavsett typ av 
tjänst.

Tyvärr så har det förändrade geopolitiska läget gjort att begreppet säkerhet i viss mån 
vidgats. Det handlar inte bara om den anställde som utför tjänsten, utan också om 
vem som är arbetsgivare och bär ansvar.

Ett exempel där denna fråga ställs på sin spets är de serviceresor som det norska 
företaget Boreal numera utför i inlandet. Det är i sig inte särskilt anmärkningsvärt att 
en upphandling genomförs och vinns av ett norskt företag. Det som gör just Boreal 
intressant är att det är ett norskt företag vars ägare till 100 procent har kinesiska 
intressen. Är det så lyckat ur ett säkerhetsperspektiv? Då åsyftas såklart inte förarnas 
kompetens och trafiksäkerheten, utan hur Region Västerbotten klarar av att skydda de 
funktioner kopplat till regionens del i det svenska civilförsvaret där vårt ansvar är att 
skydda vår organisation från insyn från främmande makt.

Baserat på ovanstående önskar jag fråga Peter Olofsson: 

 Har det gjorts någon bedömning ur ett säkerhetsperspektiv över 
konsekvenserna att vi låter ett kinesiskägt företag utföra serviceresor i 
Västerbotten?

Ewa-May Karlsson
Gruppledare Centerpartiet"

Svaret som lämnas har följande lydelse; 

"Det är ett komplicerat område men svaret på frågan är att det inte har gjorts någon 
bedömning utifrån ett säkerhetsperspektiv. Frågan har dock inte hanterats av regionen 
utan av Länstrafiken som är upphandlande part. Det finns en rad olika områden där 
denna fråga kommer vara aktuell framöver och behöver följas, både vid upphandling 
av tjänster och av varor.

Utifrån ett ägarperspektiv pågår ett arbete med att se över och tydliggöra 
ansvarsförhållanden mellan regionen och bolag ur både ett beredskaps- samt 
säkerhetsperspektiv. Detta är ett område vi behöver utveckla."

Sedan Ewa-May Karlsson (C) och Peter Olofsson (S) yttrat sig, anses frågan 
besvarad. 
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§ 39 Handlingar för kännedom

Beslut

Informationen är delgiven. 

Beslutsunderlag

 Demokratiberedning sammanträdesanteckningar 2024
 Revisorernas bedömningar, Fördjupad granskning nr 7/2023, Regionsjukvården 

på Norrlands universitetssjukhus
 Fördjupad granskning nr 7/2023, Regionsjukvården på Norrlands 

universitetssjukhus
 Revisorernas bedömningar, Fördjupad granskning nr 8/2023, Granskning av 

produktions och kapacitetsstyrning år 2023
 Fördjupad granskning nr 8/2023, Granskning av produktions och 

kapacitetsstyrning år 2023
 Revisorernas bedömningar, Fördjupad granskning nr 9/2023, Följsamhet till 

administrativa regler – Kirurgcentrum Region Västerbotten år 2023
 Fördjupad granskning nr 9/2023, Följsamhet till administrativa regler – 

Kirurgcentrum Region Västerbotten år 2023
 Revisorernas bedömningar, Förstudie nr 10/2023, Förstudie projektstyrning
 Revisionsrapport, Förstudie nr 10/2023, Förstudie projektstyrning
 Revisorernas bedömningar, Förstudie nr 10/2023, Förstudie projektstyrning
 Revisionsrapport, Förstudie nr 10/2023, Förstudie projektstyrning
 Revisorernas bedömning. Fördjupad granskning nr 5/2023 - 

Universitetssjukvården på Norrlands universitetssjukhus
 Revisionsrapport. Fördjupad granskning nr 5/2023 - Universitetssjukvården på 

Norrlands universitetssjukhus
 Revisorernas bedömningar. Fördjupad granskning nr 6/2023 - Kontroll över 

bisysslor
 Revisionsrapport. Fördjupad granskning nr 6/2023 - Kontroll över bisysslor
 Beslut om ny ledamot och ersättare i regionfullmäktige
 Ny ledamot och ersättare för ledamot i regionfullmäktige
 Beslut om ny ledamot och ersättare för ledamot i regionfullmäktige
 Beredning Samverkan och regional utveckling, Sammanträdesanteckningar § 

46-49
 Beredning Samverkan och regional utveckling, Sammanträdesanteckningar § 

34-40
 Beredning Samverkan och regional utveckling, Sammanträdesanteckningar § 

27-33
 Beredning för kompetensförsörjning minnesanteckningar §§ 1-7
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§ 40 Interpellation nr 58-2023 från Maria Lundqvist Brömster (L). 
Beroendevårdens framtid i Region Västerbotten
RS 1979-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 159- 2023) har medgett att Maria Lundqvist Brömster (L) får 
ställa en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen;

"Sverige har troligen den högsta narkotikarelaterade dödligheten i Europa. Den 
negativa utvecklingen har pågått under flera år, och mycket tyder på att den ser ut att 
fortsätta. De bakomliggande faktorerna är många, men klart står att personer med 
beroendeproblematik är en bortglömd patientgrupp inom svensk hälso- och sjukvård.

Varje individ, även den med allra sämst förutsättningar, har rätt till ett värdigt liv. Det 
gäller även personer med beroendeproblematik, som utöver sitt beroende inte sällan 
lider av annan psykiatrisk diagnos.

Samhällets stödjande insatser är ett första steg mot ett liv utan missbruk. I stället för 
nolltolerans och skuldbeläggning behövs en mer human syn på beroende och 
missbruk. Ett ökat fokus behöver i stället fokusera på skademinimering, behandling 
och vård.

Region Västerbotten har en välfungerande LARO-verksamhet i Umeå och Skellefteå. 
Däremot saknas denna verksamhet i Södra Lappland.

Regionen har en sprututbytesmottagning i Umeå, den enda i länet.
Om något år kommer också Regionerna att bli huvudmän för missbruksvården vilket 
kommer att vara en stor omställning.

Med hänvisning till ovanstående ställer jag följande frågor till hälso-och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S):

1. Hur långt har förberedelserna kommit inför att regionen ska ta över 
huvudmannaskapet för missbruksvården?

2. Tycker du att det är jämlik vård när LARO- verksamhet helt saknas i Södra 
Lappland?

3. Är det jämlik vård med en enda sprututbytesmottagning i länet?
4. Hur ska beroendevården i Region Västerbotten utvecklas under 

mandatperioden?

Maria Lundqvist Brömster (L)"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse; 

"En samordnare för åtgärder kopplat till samsjuklighetsutredningen har utsetts. Vidare 
bildar de tre psykiatriska klinikerna i regionen en länsgrupp där strategiska frågor, 
varav samsjuklighetsutrednigen är en, gemensamt behandlas. En handlingsplan på 
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strategisk nivå har tagits fram och utgår från de förslag till åtgärder som den särskilde 
utredaren lyft fram i sin slutrapport.

Skellefteå har kommit tämligen långt i sina förberedelser. Samverkan sker mellan 
kommun, psykiatrisk klinik och primärvården. Den handlingsplan som antagits på 
länsnivå har anpassats till Skellefteåområdet och beskriver vilka åtgärder som 
kommunen, primärvården respektive psykiatrin ansvarar för att följa upp. Kvar att göra 
är den operativa nivån där klinikerna ska ta fram aktiviteter för att nå målen.
Södra Lappland har haft inledande möte för primärvård/sjukstugor och psykiatrin, 
tillsammans med regionens samordnare.

Även i Umeå har inledande kommunikation mellan primärvård och psykiatri etablerats 
för att kunna fortsätta arbetet med fördelning av uppgifter framgent. Generellt kan 
sägas att psykiatrin har en fördel i att struktur för beroendevård redan finns. Den 
förändring av beroendevården som ligger framför oss kommer innebära en kraftig 
utbudsökning men denna kan inom psykiatrin utgå från den befintliga strukturen. I 
Umeåområdet har även primärvården viss vana utifrån ”Alkohol och drogmottagning” 
som sker i samverkan mellan kommunen och regionen och där primärvården är del av 
arbetet. I Skellefteå och södra Lappland saknas sådan struktur inom primärvården 
vilket kommer att kräva mer omfattande förändringar och nya arbetssätt.

En stor utmaning är kompetensförsörjningen. Vidare kommer de åtgärder som krävs 
för att ta över beroendevården i regional regi att kräva ekonomiska resurstillskott och 
de är viktigt att de utlovade statliga stimulansmedlen fördelas till de kliniker och 
inrättningar som ska bedriva vården.

Nya läkemedel av så kallad depottyp kommer att ge södra Lappland möjlighet att 
starta LARO-behandling. Just nu förbereds uppstarten genom att säkerställa de 
förutsättningar som krävs. Planen är att behandlingen ska startas upp 2024. Det är 
viktigt att likvärdig vård kan erbjudas i hela vår region och vården inom LARO räddar 
liv, minskar lidande och innebär minskade resurspåverkan även för samhället.

Ett ärende om att upprätta en sprutbytesmottagning i Skellefteå har beretts av 
Infektionskliniken. I nuläget görs bedömningen att den finansiering som krävs inte kan 
tillföras utan i så fall måste hanteras inom redan befintlig budgetram. Detta är i sig en 
utmaning och inget beslut har därför tagits i frågan.

Skellefteås psykiatri har under de senaste åren bedrivit ett mycket lyckosamt projekt 
vid namn Phoenix, ett projekt som matchar samsjuklighetsutredningens förslag 
mycket väl. Vården har inom projektet bedrivits i form av ett öppenvårdsteam 
bemannat tillsammans med Skellefteå kommuns personal och riktat sig till de 
patienter som inte nått positivt behandlingsresultat via ordinarie insatser. Hälso- och 
sjukvårdsnämnden har vidare beslutat om uppstart av specialistpsykiatriskt 
omvårdnadsteam (SPOT) i Skellefteå, även i Umeå finns planer för ett sådant team. 
Till en början kommer patientkategorin framför allt vara inom allmänpsykiatri men 
planen är att vid lyckat utfall utöka teamen med beroendekompetens så att det, precis 
som samsjuklighetsutredningen förespråkar, blir ett integrerat 
beroendevårdsperspektiv i vårt utbud."
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Sedan, Maria Lundqvist Brömster (L), Anna-Lena Danielsson (S), Ewa-May Karlsson 
(C), Betty-Ann Nilsson (KD), Jonas Karlberg (V) och Eva Arvidsson (V), yttrat sig, 
förklaras debatten avslutad. 
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§ 41 Interpellation nr 59-2023 från Elin Segerstedt Söderberg (M). Hur 
kommer regeringens dubblerade satsning på cancer nyttjas i 
Västerbotten?
RS 2190-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2024) har medgett att Elin Segerstedt Söderberg (M) får ställa 
en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen;

"Hur kommer regeringens dubblerade satsning på cancer nyttjas i Västerbotten för att 
minska köerna och förbättra vården?

År 2021 fick nästan 69 000 personer i Sverige ett cancerbesked, cirka 33 000 kvinnor 
och 36 000 män. Uppskattningsvis kommer fler än var tredje person att få en 
cancerdiagnos under sin livstid.

Den moderatledda regeringen dubblerar nu satsningen på cancervården med 
ytterligare 500 miljoner kronor per år fram till 2026. Satsningen görs för att ge 
möjlighet till att genomföra en ambitionshöjning inom cancervården och 
barncancervården samt för att uppdatera den nationella cancerstrategin. Regeringen 
avsätter sedan tidigare 500 miljoner per år för åtgärder för en bättre cancervård samt 
25 miljoner kronor fram till och med 2027 för att utrota livmoderhalscancer. Totalt 
avsätts därmed 1 025 miljoner kronor per år till och med 2026 för att stärka 
cancervården.

Region Västerbotten placerar sig idag i botten vad gäller väntetider för 
cancerpatienter. Bara 39% av de som behandlas inom SVF (standardiserade 
vårdförlopp) i Västerbotten behandlas inom de satta ledtiderna.

Mot bakgrund av detta har jag följande fråga till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Anna-Lena Danielsson (S):

 Hur tänker region Västerbotten nyttja den satsning inom cancervården som nu 
regeringen gör?

 Vilka åtgärder gör ni för att korta väntetiderna för cancerpatienter i 
Västerbotten?

 Är ni beredda att låta patienter som inte får vård i tid att vända sig till andra 
aktörer?

Elin Segerstedt Söderberg
Moderaterna"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse; 

"Överenskommelsen ”Jämlik och effektiv cancervård med kortare väntetider 2024” 
omfattar 809 miljoner kronor. Av dessa avsätts till regionernas arbete med 
standardiserade vårdförlopp 365 miljoner kronor, samma summa som regionerna 
tilldelades 2023. Medlen fördelas utifrån befolkningsmängd, för region Västerbotten 
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totalt 9 628 919 kronor, förutsatt att regionen klarar de resultat som fastställts i 
överenskommelsen.

Övriga medel fördelas enligt följande:

 220 miljoner kronor (befolkningsbaserat per region) lämnas till respektive 
regionalt Cancercentrum att, efter ansökan, fördela till sjukvårdsregionalt 
arbete till förbättringar inom patologi, bild- och funktionsmedicin och 
rehabilitering.

 65 miljoner kronor är nationella medel till exempelvis generiska kallelsesystem 
och samordning av för screeningprogram, nationellt arbete med 
standardiserat vårdförlopp.

 159 miljoner kronor fördelas lika mellan regionala Cancercentrum för 
sjukvårdsregionala samverkansarbeten exempelvis aktiviteter inom 
barncancerområdet, utrotningsprojektet livmoderhalscancer och 
samverkansprojekt inom arbetet med standardiserade vårdförlopp.

Uppföljning av ledtider för olika slags behandlingar visar att region Västerbottens 
resultat för 2023 är i nivå eller över rikssnittet. För kirurgisk behandling var rikssnittet 
37 procent och även för region Västerbotten 37 procent. För läkemedelsbehandling 
var medelvärdet för riket 44 procent och för Västerbotten 45 procent och för 
strålbehandling är medelvärdet för riket 30 procent inom angiven ledtid och resultatet 
för Västerbotten är 47 procent vilket är det bästa resultatet i riket.

Uppgiften att region Västerbotten placerar sig i botten vad gäller väntetider för 
cancerpatienter stämmer inte. Preliminära uppgifter från regionalt cancercentrum för 
2023 visar att andelen patienter som startade behandlingar inom angiven ledtid, 
oavsett behandlingstyp var 40 procent i Västerbotten, samma resultat som rikets 
medelvärde. För 2022 var medelvärdet för riket 42 procent och för Västerbotten 39 
procent.

Sedan en tid har operationsrådet vid Nus ett tydligare uppdrag som möjliggör säkrare 
prioriteringar för vilka operationer som behöver kortare väntetider. Vid Cancercentrum 
har ett pågående processarbete med tvärprofessionella arbetsgrupper för att förbättra 
väntetiderna till strålbehandling resulterat i högst måluppfyllnad för ledtid till 
strålbehandling i riket. Samma arbete pågår för att ytterligare förbättra ledtiderna till 
läkemedelsbehandling.

Regionen kommer att delta aktivt och vara drivande i de sjukvårdsregionala projekt 
som kommer att genomföras för att förbättra ledtider och effektivitet i cancervården. 
Liksom att förstärka resurser inom enheter som behöver det, exempelvis inom 
operation. Dessutom fortsätter det strategiska arbetet med aktivt samarbete med 
Regionalt Cancercentrum, aktivt deltagande i dess styrgrupp och Regionalt 
programområde cancer samt medverkan i nationella grupperingar i syfte att stärka 
cancervården.

Om den medicinska bedömningen kräver att patienten behöver starta behandling 
tidigare än vad regionen själv kan erbjuda remitteras patienter idag till andra 
vårdgivare, företrädesvis till andra universitetssjukhus eller större sjukhus. Under 2023 
remitterades ett 15-tal patienter till andra regioner till exempel Karolinska sjukhuset, 
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Sahlgrenska sjukhuset, Skånes universitetssjukhus och universitetssjukhuset i 
Linköping."

Sedan, Elin Segerstedt Söderberg (M) och Anna-Lena Danielsson (S), yttrat sig, 
förklaras debatten avslutad. 
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§ 42 Interpellation nr 60-2023 från Anton Bergström Nord(M). När är 
det nog - drar Region Västerbotten in medel till studieförbundet 
Ibn Rushd?
RS 2241-2023

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2024) har medgett att Anton Bergström Nord (M) får ställa en 
interpellation till regionala utvecklingsnämndens ordförande Richard Carstedt (S) med 
lydelsen;

"När är det nog – drar Region Västerbotten in medel till studieförbundet Ibn Rushd?

Ibn Rushd har systematiskt under många år bjudit in talare som är öppet 
antisemitiska, uttryckt önskan om Israels utplåning, utryckt hat mot homosexuella och 
uppmanat till jihad. Deras koppling ideologiskt och organisatoriskt till islamistiska 
Muslimska Brödraskapet är etablerad i flera rapporter.

Trots att alla dessa brister uppdagats under lång tid och förbättring och förändring 
utlovats har det nu kommit ytterligare ett allvarligt avslöjande om Ibn Rushd. 
Studieförbundet har använt sig av ett undervisningsmaterial till 7-åringar där barnaga 
beskrivs som acceptabelt, att homosexualitet är en synd, samt om antisemitiska 
konspirationsteorier, för att nämna några av alla påståenden som lärs ut. Något TV4 
rapporterat om.

Det är inte heller någon engångsföreteelse det handlar om ett 50-tal arrangemang där 
temat för verksamheten är etik och moral från 7 års ålder. Bakgrunden till avslöjandet 
är en granskningsrapport från Folkbildningsrådet, som fördelar statsbidrag till 
studieförbund och folkhögskolor.

Folkbildningsrådet kräver nu att Ibn Rushd ska återbetala statsbidrag på ca 150 000 
kr. Ibn Rushd anses har brustit i efterlevnaden av de grundläggande villkoren som rör 
bland annat demokrati och mänskliga rättigheter.

Region Skåne har pausat utbetalningar, Region Kronoberg har stoppat 
utbetalningarna och studieförbundet är uppkallat till utbildningsministern Mats Persson 
(L) då ”De har mycket att förklara. Det krävs fler och tydligare svar än de givit hittills". 
Majoriteten har tidigare avvisat tanken på att dra in medel, men rimligtvis finns det en 
bortre gräns för vad som är acceptabelt.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till ordförande i regionala 
utvecklingsnämnden Rickard Carstedt (S):

1. Anser du att Ibn Rushd fortsatt ska få medel från Region Västerbotten?
2. Om ja, när passeras gränsen för vad en organisation behöver göra för att bli 

av med medel från Region Västerbotten?

Anton Bergström Nord (M)
Ledamot Regionfullmäktige"
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Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse; 

"Frågorna i interpellationen ställs i anknytning till den granskning som 
Folkbildningsrådet återkommande gör i sin roll som organisation med 
myndighetsuppdrag av alla studieförbund i landet.

Vid den aktuella tillsynen 2021 förekom brister som resulterar att myndigheten kräver 
tillbaka tidigare bidrag (146 900 kr) i enlighet med reglerna för stödgivning till 
studieförbund och folkhögskolor. De aktuella verksamheter som kritiserats fanns i 
kommunerna Helsingborg, Gävle, Bollnäs och Ovanåker. Folkbildningsrådet genomför 
under 2024 en fördjupad granskning av Ibn Rush angående demokrativillkoret i de 
verksamheterna.

Myndigheten betonar att det i övrigt inte finns några särskilda anmärkningar mot Ibn 
Rushd och att ompröva hela stödet till studieförbundet inte är aktuellt. Eftersom inget 
studieförbund verksamt i Västerbotten, efter att ha granskats, krävts på några 
återtaganden så bör inget studieförbund särbehandlas genom att uteslutas från 
möjligheten att söka offentliga medel för sin verksamhet.

Interpellanten efterfrågar även en gräns för vad en organisation behöver göra för att 
bli av med medel från Region Västerbotten. Om en organisation i Västerbotten utreds 
och krävs på återtagande enligt beslut från Folkbildningsrådet så bör Region 
Västerbotten agera i linje med de regelverk som gäller för finansiering av 
Folkbildningen samt beakta myndighetens beslut i sin egen handläggning av ett 
sådant ärende."

Sedan, Anton Bergström Nord (M), Nina Björby(S), Mariam Salem (MP), Lars 
Forsgren (SD), Veronica Kerr (KD), Jimmy Frohm (SD), Youssef Chninou (S) 
och Jonas Karlberg (V), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 43 Interpellation nr 2-2024 från Maria Kristoffersson (C). Hur 
förberedda är Region Västerbotten för den nya 
konsultationsordningen?
RS 153-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2024) har medgett att Maria Kristoffersson (C) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Konsultationsordningen gäller från den 1 mars 2024 även kommuner och regioner.

Syftet med lagen är att säkerställa samernas rätt till delaktighet i beslutsprocesser på 
alla nivåer i samhället och att stärka samernas inflytande i frågor som särskilt berör 
dem.

Konsultationen ökar samernas möjlighet att bidra med kunskap i frågor och visa på 
beslutets konsekvenser för samernas del. Konsultationer kan även bidra till att 
förbättra beslutsunderlag och belysa de handlingsalternativ som finns.

Konsultationsskyldigheten gäller i ärenden som kan få särskild betydelse för samerna, 
dvs. sådana ärenden som kan få direkt inverkan på samernas språk, kultur, näringar 
eller ställning som urfolk. Konsultationer sker bara när samerna påverkas på ett sätt 
som skiljer sig från den övriga befolkningen.

Min fråga till Peter Olofsson är därför:

 Hur förberedda är Region Västerbotten på detta nya arbetssätt?

Maria Kristoffersson (C)"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse;

"Region Västerbotten bär ett särskilt ansvar för urfolket samerna. Samerna är Europas 
enda urfolk och har därför speciella rättigheter inom det svenska rättssystemet. Lagen 
(2022:66 ) om konsultation i frågor som rör det samiska folket träder, för regionernas 
del, i kraft den 1 mars 2024. Syftet med konsultation är att främja det samiska folkets 
inflytande över sina angelägenheter. Regionen har ett ansvar att konsultera med 
samiska företrädare innan beslut fattas i ärenden som kan få särskild betydelse för 
samerna.

Enligt konsultationsordningen ska den konsultationsskyldige bjuda in till konsultation 
med berörda samiska representanter som samiska organisationer, samebyar och 
Sametinget. Samerna kan även själva begära konsultation i ett ärende och då ska en 
konsultation genomföras. Sametinget ska konsulteras i ett ärende som företrädare för 
det samiska folket. Om ärendet kan få särskild betydelse för en sameby ska även 
samebyn konsulteras. Om ärendet kan få särskild betydelse för en samisk 
organisation med hänsyn till dess ändamål enligt stadgarna och organisationen 
anmält intresse av att delta i konsultationer, ska även organisationen konsulteras. 
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Sametinget ska informeras om en konsultation med en sameby eller en samisk 
organisation inte sker samtidigt som konsultationen med Sametinget.

Konsultationen ska fortsätta tills enighet eller samtycke i den fråga som är orsak till 
konsultationen uppnåtts, eller tills den konsultationsskyldige eller den samiska 
företrädaren förklarar att enighet eller samtycke inte kan nås i ärendet. Konsultationen 
ska ske i god anda och den konsultationsskyldige ska dokumentera vad som kommit 
fram vid konsultationen, Av dokumentationen ska det framgå när och hur 
konsultationen har genomförts, vilka som deltagit och vem som har dokumenterat. 
Samernas åsikter ska beaktas i olika grad beroende på vilka rättigheter ärendet 
handlar om och vilken inverkan de föreslagna åtgärderna har på dessa rättigheter.

Regionen behöver införa ett nytt arbetssätt för att säkerställa att de beslut som tas är i 
samförstånd med den nya lagen. Det är mot denna bakgrund som en utbildning om 
konsultationslagen har tagits fram. Utbildningen finns för alla Region Västerbottens 
anställda att tillgå på regionens läroplattform, Lärande region. I hälso- och 
sjukvårdsnämndens nämndplan är också ett av delmålen en ökad kunskap om 
nationella minoriteters rättigheter.

Frågor som kan få betydelse för samerna inom region Västerbotten är av blandad 
karaktär och kan röra bland annat näringsfrågor, markanvändning, eller annat som 
kan få särskild betydelse för samerna."

Sedan, Maria Kristoffersson (C), Peter Olofsson (S), Kenneth Andersson (S) och 
Emma Lindqvist (MP), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 44 Interpellation nr 3-2024 från Ewa-May Karlsson (C). 
Regionstyrelsens beredskap inför köldsmockor
RS 184-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2024) har medgett att Ewa-May Karlsson (C) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Regionstyrelsens beredskap inför köldsmockor

Det nya året 2024 rivstartade med en köldsmocka med extremkyla, med mellan 30 
och 40 minusgrader i flera dagar. Det var fascinerande vackert men fruktansvärt kallt 
och riskfyllt.

Det kalla vädret innebar många problem med bland annat frusna ledningar och 
vattenläckor, stopp på vägar, hopfrusna fordon som inte startar, inställda bussar och 
problem för tåg- och flygtrafiken. Det uppstod även många strömavbrott och problem 
med fjärrvärme, vilket innebar att både värme och varmvattenförsörjning slogs ut i 
vissa fastigheter. Detta drabbade även Region Västerbottens fastigheter, personal, 
patienter och besökare i verksamheterna.

Vintern är lång och extremväder kommer att bli vanligare och vanligare. Det är sällan 
det blir så kallt och i så många dagar, men jag ställer mig frågan hur beredskapen ser 
ut för Regionstyrelsen vid köldsmockor. Personalen måste till exempel kunna ta sig till 
jobbet, det behövs elektricitet, värme och vatten i regionens lokaler, matleveranser 
måste fungera och bilar som strejkar eller inte startar alls ställer till problem för många 
verksamheter.

Extremkyla kan orsaka stora konsekvenser inom de områden som Regionstyrelsen 
ansvarar över och därför behöver vara rustade för.
Mina frågor till Peter Olofsson är därför:

1. Hur påverkades verksamheterna inom Regionstyrelsens ansvarsområde av 
extremkylan/köldsmockan?
2. Kommer erfarenheterna från extremkylan/köldsmockan att leda till förändringar i 
Regionstyrelsens beredskapsplanering?
3. Om så är fallet, vilka?

Ewa-May Karlsson, Centerpartiet"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse;

"Den extremkyla som drabbade länet under vecka 1, 2024 påverkade regionens 
verksamheter på flera sätt. Interpellationen har ställts till respektive ordförande i 
regionens tre driftsnämnder men det är viktigt att påtala beroendet mellan 
förvaltningarna. Det ges därför ett gemensamt svar till de tre interpellationerna.

74 (89)



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-02-20

Utdragsbestyrkande

På en regionövergripande nivå, oavsett förvaltning, uppmärksammades att personal 
fick problem att ta sig till och från arbetet. Detta på grund av utebliven kollektivtrafik 
eller bilar som ej startade i kylan.

Verksamheter inom Regionstyrelsens ansvarsområde

Region Västerbottens löpande provtransporter från hälsocentraler, sjukstugor och 
mottagningar till sjukhus påverkades på grund av inställd kollektivtrafik. Vissa 
provtransporter ersattes med budbil eller taxi, men i vissa fall ställdes de in då det 
ansågs som en risk i sig att transportera långa avstånd med den extremkyla som 
rådde för tillfället. Verksamheten Inköp och logistik, tillsammans med 
Laboratoriemedicin och representanter från vården, kommer att se över rutiner för 
provtransporter vid avvikande suboptimala förhållanden.

Under extremkylan påverkades regionens fastigheter. Framför allt handlade det om 
problem med värme och ventilation på regionens sjukhus. I ett antal byggnader frös 
värmeåtervinningen för ventilation sönder vilket innebar att ventilationen stängdes av 
eller gick med begränsad kapacitet. Konsekvensen blev låga inomhustemperaturer 
och begränsad och i vissa fall avstängd ventilation. Detta påverkade främst 
verksamheter inom Laboratoriemedicin och externa hyresgäster. Fastighet hade extra 
beredskap under denna tid.

I Umeå hade Umeå Energi i samband med extremkylan problem med kapaciteten för 
fjärrvärmen. Umeå Energi kontaktade Norrlands universitetssjukhus (NUS) för att 
stötta med nödvärmeanläggningen samt även reservkraftanläggningen då Umeå 
Energi befarade eleffektbrist. Skellefteå kraft hade problem med sin värmeproduktion i 
Lycksele och kontaktade Lycksele sjukhus som startade sin reservvärmepanna.

För att fokusera på rätt saker och lösa problemen snabbare kommer Fastighet alltid 
att aktivera deras så kallade bakre ledning (en typ av beredskap) vid liknande 
situationer. Översyn och förbättringar på de värme- och ventilationsproblem som 
uppstod pågår. Fastighet arbetar för förbättrad kommunikation med energibolagen.

Verksamheter inom Hälso- och sjukvårdsnämndens ansvarsområde

Akutmottagningarna vid länets tre sjukhus hade färre patienter som sökte sig till 
mottagningarna. På akutmottagningen vid NUS var antalet inläggningar i stort sett 
detsamma och när kylan avtog fick de en ökning av patienter. Några särskilda 
åtgärder, förberedelser eller förändringar är inte vidtagna.

Ambulanssjukvården Västerbotten påverkades av extremkylan. Vissa ambulansfordon 
fick ställas då de inte startade eller gick sönder på grund av kylan.  Det var också 
utmaningar med försörjning av drivmedel på vissa orter då drivmedelspumpar inte 
fungerade. Dock var det inget som drabbade patienter eller uppdrag. Ambulansen 
planerar att se över hantering av bilarna vi extremkyla för att förhindra driftstopp eller 
skada samt se över rutiner vid brist på drivmedel. Vidare har ambulansen infört en ny 
rutin avseende omlastning av patienter där de inte omlastar patienter vid extremväder 
eller extremkyla.
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Inom Laboratoriemedicin försvårades och fördröjdes hantering av prover inom olika 
moment på grund av låga temperaturer i lokalerna. Det berodde på problem med 
värme och ventilation vid regionens sjukhus. Vilket i sin tur medförde att provsvar till 
patienter försenades och den diagnostiska kvalitén försämrades. Förutom påverkan 
på patientprover riskerar instrument att skadas då reagenser och kemikalier inte 
reagerar så som avsett i instrumenten vid för låg temperatur.

I vissa lokaler blev det så kallt att labanalyser som kräver rumstemperatur inte gick att 
utföra och fick flytta till andra lokaler. Till vissa kontor köptes element in. Det är av stor 
vikt att Fastighet säkrar upp försörjning och hantering av värme och ventilation vid 
extremkyla eftersom provprocessen av tekniska skäl inte kan justeras med hänsyn till 
eventuella temperaturväxlingar.

Verksamheter inom Regionala utvecklingsnämndens ansvarsområde

Kollektivtrafiken med buss påverkades i stor omfattning. De trafikföretag som utförde 
trafik i inlandet med glesare bebyggelse ställde in sin trafik i ett tidigare skede, med 
hänvisning till att man inte kunde garantera säkerheten för egen personal och för 
resenärerna. Den mera tätortsnära trafiken upprätthölls under en längre tid, med 
mycket skador på bussarna som följd. Länstrafiken upplevde därför trafikstörningar 
även efter att kylan släppt, på grund av fordonsbrist. De dagar när kylan var som värst 
sammanföll med relativt stora ”resedagar” eftersom det var under slutet av julledighet.

Kollektivtrafiken med tåg påverkades genom att banorna norr om Umeå stängdes 
vecka 1 på grund av den stränga kylan då säkerheten inte kunde garanteras. Detta då 
fordonen snabbt blir utkylda om infrastrukturen inte klarar av att försörja fordonen med 
el och inställelsetiderna för bärgning är för långa utanför stadskärnorna. Trafikverket 
stängde samtidigt banorna för all trafik för att inte riskera att infrastrukturen gick 
sönder. Så även om Norrtåg velat köra så hade de inte kunnat.

Vidare har Norrtåg haft ett antal inställningar som främst är relaterade till två större 
problemkällor. Dels snömängden i form av torr, drivande, snö som snabbt ansamlas i 
fordonens underrede och boggi. Relaterat till detta är det avisningen som är den 
huvudsakliga flaskhalsen. Ska detta åtgärdas behöver det göras en avvägning mellan 
fler avisningsanläggningar mot kostnaderna att dessa står tomma större delen av 
året. Kopplat till problemen med ispåbyggnad har Norrtåg identifierat svaga punkter i 
underhåll av bromsenheterna. Genomgång av samtliga fordon har gjorts vilket gör 
fordonen mer robusta mot just detta specifika problem. Den andra problemkällan är 
kylan som gör hjulen sköra och skapar ett mycket snabbt slitage på dessa. Detta 
drabbar alla fordon som går i kall väderlek. Norrtåg har förmånen att ha en egen svarv 
i Umeå vilket har gjort att man har kunnat omhänderta fordonen i rask takt. Vid 
temperaturer som understiger -25 ökar hjulskadorna och det blir köbildning till svarven 
och otillgänglighet på fordonen.

Inom Länstrafikens verksamhet ska rutiner kring hantering köldgräns diskuteras med 
deras trafikföretag. Då det handlar om trafiksäkerhet ligger beslutet hos trafikföretagen 
och det Länstrafiken kunde se var att man på samma sträckor gjorde olika 
bedömningar. Köerna på verkstäderna och brist på reservdelar har varit en utmaning. 
Det är inte Länstrafikens uppfattning att det är ekonomiskt försvarbart att exempelvis 
kräva inomhusuppställning för alla fordon eller kräva en utökning av antalet 
reservfordon. Länstrafiken har dock kommit fram till att det ska finnas en plan B på de 
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mest kritiska linjerna, det vill säga en reducerad trafik som gör att fordonen hinner tas 
om hand. Förhoppningen är att upprätthålla en viss trafik, även om det blir i begränsad 
omfattning. Om en liknande situation uppstår framöver kommer Länstrafiken kalla alla 
trafikföretag till ett gemensamt möte.

Inom Norrtågs verksamhet ska en gemensam plan för hantering mellan buss- och 
tågtrafik tas fram samt så kommer samordningsmöten att initieras i tidigt skede. En 
generell diskussion med Trafikverket, Kollektivtrafikmyndigheterna, busstrafiken och 
tågtrafiken behöver föras på sikt angående vad som ska fungera under vilka 
förutsättningar och vad respektive part kan göra för att öka resiliensen. Tågtrafiken 
kan öka reservkapacitet men om Trafikverket förbättrar snöröjning, bygger ut 
viltstängsel och utvecklar felavhjälpning så behöver regionerna inte finansiera lika 
mycket kapacitet för avisning och avhjälpande underhåll."

Sedan, Ewa-May Karlsson (C) och Peter Olofsson (S), yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad. 
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§ 45 Interpellation nr 5-2024 från Håkan Andersson (C). Hälso- och 
sjukvårdsnämndens beredskap inför köldsmockor
RS 186-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2024) har medgett att Håkan Andersson (C) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen; 

"Det nya året 2024 rivstartade med en köldsmocka med extremkyla, med mellan 30 
och 40 minusgrader i flera dagar. Det var fascinerande vackert men fruktansvärt kallt 
och riskfyllt.
Det kalla vädret innebar många problem med bland annat frusna ledningar och 
vattenläckor, stopp på vägar, hopfrusna fordon som inte startar, inställda bussar och 
problem för tåg- och flygtrafiken. Det uppstod även många strömavbrott och problem 
med fjärrvärme, vilket innebar att både värme och varmvattenförsörjning slogs ut i 
vissa fastigheter. Detta drabbade även Region Västerbottens verksamheter, personal 
och patienter.

Vintern är lång och extremväder kommer att bli vanligare och vanligare. Det är sällan 
det blir så kallt och i så många dagar, men jag ställer mig frågan hur beredskapen ser 
ut för Hälso- och sjukvårdsnämnden vid köldsmockor.

Till exempel måste människor med vårdbehov kunna nå sjukvården, personalen 
måste kunna ta sig till jobbet, ambulansen måste fungera även vid extremkyla och det 
behövs elektricitet, värme och vatten för att vården ska fungera. Extremkyla kan 
orsaka stora konsekvenser inom de områden som Hälso- och sjukvårdsnämnden 
ansvarar över och därför behöver vara rustade för.

Mina frågor till Anna-Lena Danielsson är därför:

1. Hur påverkades verksamheterna inom Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ansvarsområde av extremkylan/köldsmockan?

2. Kommer erfarenheterna från extremkylan/köldsmockan att leda till 
förändringar i Hälso- och sjukvårdsnämndens beredskapsplanering?

3. Om så är fallet, vilka?

Håkan Andersson, Centerpartiet"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse;

"Den extremkyla som drabbade länet under vecka 1, 2024 påverkade regionens 
verksamheter på flera sätt. Interpellationen har ställts till respektive ordförande i 
regionens tre driftsnämnder men det är viktigt att påtala beroendet mellan 
förvaltningarna. Det ges därför ett gemensamt svar till de tre interpellationerna.

På en regionövergripande nivå, oavsett förvaltning, uppmärksammades att personal 
fick problem att ta sig till och från arbetet. Detta på grund av utebliven kollektivtrafik 
eller bilar som ej startade i kylan.
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Verksamheter inom Regionstyrelsens ansvarsområde

Region Västerbottens löpande provtransporter från hälsocentraler, sjukstugor och 
mottagningar till sjukhus påverkades på grund av inställd kollektivtrafik. Vissa 
provtransporter ersattes med budbil eller taxi, men i vissa fall ställdes de in då det 
ansågs som en risk i sig att transportera långa avstånd med den extremkyla som 
rådde för tillfället. Verksamheten Inköp och logistik, tillsammans med 
Laboratoriemedicin och representanter från vården, kommer att se över rutiner för 
provtransporter vid avvikande suboptimala förhållanden.

Under extremkylan påverkades regionens fastigheter. Framför allt handlade det om 
problem med värme och ventilation på regionens sjukhus. I ett antal byggnader frös 
värmeåtervinningen för ventilation sönder vilket innebar att ventilationen stängdes av 
eller gick med begränsad kapacitet. Konsekvensen blev låga inomhustemperaturer 
och begränsad och i vissa fall avstängd ventilation. Detta påverkade främst 
verksamheter inom Laboratoriemedicin och externa hyresgäster. Fastighet hade extra 
beredskap under denna tid.

I Umeå hade Umeå Energi i samband med extremkylan problem med kapaciteten för 
fjärrvärmen. Umeå Energi kontaktade Norrlands universitetssjukhus (NUS) för att 
stötta med nödvärmeanläggningen samt även reservkraftanläggningen då Umeå 
Energi befarade eleffektbrist. Skellefteå kraft hade problem med sin värmeproduktion i 
Lycksele och kontaktade Lycksele sjukhus som startade sin reservvärmepanna.

För att fokusera på rätt saker och lösa problemen snabbare kommer Fastighet alltid 
att aktivera deras så kallade bakre ledning (en typ av beredskap) vid liknande 
situationer. Översyn och förbättringar på de värme- och ventilationsproblem som 
uppstod pågår. Fastighet arbetar för förbättrad kommunikation med energibolagen.

Verksamheter inom Hälso- och sjukvårdsnämndens ansvarsområde

Akutmottagningarna vid länets tre sjukhus hade färre patienter som sökte sig till 
mottagningarna. På akutmottagningen vid NUS var antalet inläggningar i stort sett 
detsamma och när kylan avtog fick de en ökning av patienter. Några särskilda 
åtgärder, förberedelser eller förändringar är inte vidtagna.

Ambulanssjukvården Västerbotten påverkades av extremkylan. Vissa ambulansfordon 
fick ställas då de inte startade eller gick sönder på grund av kylan.  Det var också 
utmaningar med försörjning av drivmedel på vissa orter då drivmedelspumpar inte 
fungerade. Dock var det inget som drabbade patienter eller uppdrag. Ambulansen 
planerar att se över hantering av bilarna vi extremkyla för att förhindra driftstopp eller 
skada samt se över rutiner vid brist på drivmedel. Vidare har ambulansen infört en ny 
rutin avseende omlastning av patienter där de inte omlastar patienter vid extremväder 
eller extremkyla.

Inom Laboratoriemedicin försvårades och fördröjdes hantering av prover inom olika 
moment på grund av låga temperaturer i lokalerna. Det berodde på problem med 
värme och ventilation vid regionens sjukhus. Vilket i sin tur medförde att provsvar till 
patienter försenades och den diagnostiska kvalitén försämrades. Förutom påverkan 
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på patientprover riskerar instrument att skadas då reagenser och kemikalier inte 
reagerar så som avsett i instrumenten vid för låg temperatur.

I vissa lokaler blev det så kallt att labanalyser som kräver rumstemperatur inte gick att 
utföra och fick flytta till andra lokaler. Till vissa kontor köptes element in. Det är av stor 
vikt att Fastighet säkrar upp försörjning och hantering av värme och ventilation vid 
extremkyla eftersom provprocessen av tekniska skäl inte kan justeras med hänsyn till 
eventuella temperaturväxlingar.

Verksamheter inom Regionala utvecklingsnämndens ansvarsområde

Kollektivtrafiken med buss påverkades i stor omfattning. De trafikföretag som utförde 
trafik i inlandet med glesare bebyggelse ställde in sin trafik i ett tidigare skede, med 
hänvisning till att man inte kunde garantera säkerheten för egen personal och för 
resenärerna. Den mera tätortsnära trafiken upprätthölls under en längre tid, med 
mycket skador på bussarna som följd. Länstrafiken upplevde därför trafikstörningar 
även efter att kylan släppt, på grund av fordonsbrist. De dagar när kylan var som värst 
sammanföll med relativt stora ”resedagar” eftersom det var under slutet av julledighet.

Kollektivtrafiken med tåg påverkades genom att banorna norr om Umeå stängdes 
vecka 1 på grund av den stränga kylan då säkerheten inte kunde garanteras. Detta då 
fordonen snabbt blir utkylda om infrastrukturen inte klarar av att försörja fordonen med 
el och inställelsetiderna för bärgning är för långa utanför stadskärnorna. Trafikverket 
stängde samtidigt banorna för all trafik för att inte riskera att infrastrukturen gick 
sönder. Så även om Norrtåg velat köra så hade de inte kunnat.

Vidare har Norrtåg haft ett antal inställningar som främst är relaterade till två större 
problemkällor. Dels snömängden i form av torr, drivande, snö som snabbt ansamlas i 
fordonens underrede och boggi. Relaterat till detta är det avisningen som är den 
huvudsakliga flaskhalsen. Ska detta åtgärdas behöver det göras en avvägning mellan 
fler avisningsanläggningar mot kostnaderna att dessa står tomma större delen av 
året. Kopplat till problemen med ispåbyggnad har Norrtåg identifierat svaga punkter i 
underhåll av bromsenheterna. Genomgång av samtliga fordon har gjorts vilket gör 
fordonen mer robusta mot just detta specifika problem. Den andra problemkällan är 
kylan som gör hjulen sköra och skapar ett mycket snabbt slitage på dessa. Detta 
drabbar alla fordon som går i kall väderlek. Norrtåg har förmånen att ha en egen svarv 
i Umeå vilket har gjort att man har kunnat omhänderta fordonen i rask takt. Vid 
temperaturer som understiger -25 ökar hjulskadorna och det blir köbildning till svarven 
och otillgänglighet på fordonen.

Inom Länstrafikens verksamhet ska rutiner kring hantering köldgräns diskuteras med 
deras trafikföretag. Då det handlar om trafiksäkerhet ligger beslutet hos trafikföretagen 
och det Länstrafiken kunde se var att man på samma sträckor gjorde olika 
bedömningar. Köerna på verkstäderna och brist på reservdelar har varit en utmaning. 
Det är inte Länstrafikens uppfattning att det är ekonomiskt försvarbart att exempelvis 
kräva inomhusuppställning för alla fordon eller kräva en utökning av antalet 
reservfordon. Länstrafiken har dock kommit fram till att det ska finnas en plan B på de 
mest kritiska linjerna, det vill säga en reducerad trafik som gör att fordonen hinner tas 
om hand. Förhoppningen är att upprätthålla en viss trafik, även om det blir i begränsad 
omfattning. Om en liknande situation uppstår framöver kommer Länstrafiken kalla alla 
trafikföretag till ett gemensamt möte.
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Inom Norrtågs verksamhet ska en gemensam plan för hantering mellan buss- och 
tågtrafik tas fram samt så kommer samordningsmöten att initieras i tidigt skede. En 
generell diskussion med Trafikverket, Kollektivtrafikmyndigheterna, busstrafiken och 
tågtrafiken behöver föras på sikt angående vad som ska fungera under vilka 
förutsättningar och vad respektive part kan göra för att öka resiliensen. Tågtrafiken 
kan öka reservkapacitet men om Trafikverket förbättrar snöröjning, bygger ut 
viltstängsel och utvecklar felavhjälpning så behöver regionerna inte finansiera lika 
mycket kapacitet för avisning och avhjälpande underhåll."

Sedan, Håkan Andersson (C), Anna-Lena Danielsson (S), Kjell Bäckman (V), Hans 
Brettschneider (MP) och Carina Sundbom (C), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 46 Interpellation nr 6-2024 från Nicklas Sandström (M). Åtgärder för 
att minska administration och administrativa pålagor?
RS 221-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2024) har medgett att Nicklas Sandström (M) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen; 

"Åtgärder för att minska administration och administrativa pålagor?

Under en längre tid har de administrativa bördorna ökat för den vårdnära personalen. 
Alltmer arbetstid går förlorad genom att delta i möten, svara på frågor och fylla i 
formulär som inte bidrar till något värdeskapande, samt arbeta med att utforma olika 
policys och strategier, bland annat. Detta skiftar fokus bort från kärnuppdraget mot 
andra aktiviteter. Detta är något som väl beskrivs i boken "Dumhetsbekämpning", 
författad av överläkaren Stella Cizinsky och professor i företagsekonomi Mats 
Alvesson.

Vi kan se i regionen hur antalet administrativa tjänster har ökat avsevärt mer än 
antalet vårdnära personal. Det i sig leder till ännu mer ökad administration och 
efterfrågan på arbetsuppgifter och tid från den vårdnära personalen.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande Peter Olofsson (S)

1. Delar du bilden av att kärnuppdraget för hälso- och sjukvården alltmer 
urholkas för andra arbetsuppgifter av mer administrativ karaktär?

2. Avser du att vidta åtgärder för att minska administrationen ytterligare samt 
även de vårdpersonalens administrativa pålagor?

Nicklas Sandström (M)
Regionråd i opposition"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse;

"Vi kan konstatera att hälso- och sjukvården idag är mer administrativt krävande, i 
detta delar vi interpellantens bild. Socialstyrelsen ställer högre krav på 
journaldokumentation och rapportering, och överenskommelser mellan SKR och 
regeringen kräver mångt mycket mer data än tidigare. Dessutom behöver vi förändra 
vården för att möta de utmaningar vi har, vilket innebär att vi behöver ha en rad 
utvecklingsaktiviteter i gång som ibland tar tid från det direkta vårduppdraget.

Däremot delar vi inte bilden att vi skapat fler tjänster och arbetsuppgifter av 
administrativ karaktär. Förvisso kan vi se att antal tjänster som krävs för att stödja 
vården bättre har ökat. Bland dessa finns till exempel lokalvårdare, servicepersonal, 
medicinska sekreterare och support för IT och medicinsk teknik. Inriktningen från 2018 
att minska antalet medarbetare per chef för att skapa bättre förutsättningar till ett nära 
ledarskap i vården har också inneburit att antalet chefer har ökat inom hälso-och 
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sjukvården vilka räknas in i s.k. administrativa tjänster. Samtidigt har vi även minskat 
tjänster inom till exempel styrelsens verksamheter.

Vi står fast vid att fokus är att först ta bort administrativa uppgifter innan administrativa 
tjänster tas bort. Detta för att vi inte vill se att administrativa uppgifter flyttas till den 
personal som arbetar patientnära. Vi har och kommer minska administrationen genom 
fullmäktigeuppdraget 2023 och har även beslutat om ett uppdrag 2024 i den 
riktningen. Utöver det pågår en rad utvecklingsarbeten som syftar till att effektivisera 
vårdpersonalens administrativa pålagor, till exempel genom digitalisering. Inom ramen 
för fullmäktigeuppdraget som handlar om att förbättra tillgängligheten genom 
effektiviseringar av flöden och arbetssätt kommer det med största sannolikhet 
synliggöra administrativa pålagor som vi förhoppningsvis kan sluta med. Det är även 
viktigt att vi från politiken värderar vad vi efterfrågar för att bidra till minskad 
administration."

Sedan, Nicklas Sandström (M), Peter Olofsson (S), Ulf Wahllöf (M), Petter Nilsson 
(SD), Jonas Karlberg (V) och Anders Hettinger (KD), yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad.
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§ 47 Interpellation nr 7-2024 från Nicklas Sandström (M). På vilket sätt 
förstärks arbetet kring regionens försörjningsberedskap, 
redundans och lagerhållning
RS 222-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2024) har medgett att Nicklas Sandström (M) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"På vilket sätt förstärks arbetet kring regionens försörjningsberedskap, redundans och 
lagerhållning?

Läget i vår omvärld är oroligt, inte minst med tanke på det fullskaliga krig som 
Ryssland för mot Ukraina. Ett krig som förs med både traditionella krigföringsmetoder 
och genom attacker bland annat mot både it- och elförsörjningsinfrastruktur. Det 
förändrade säkerhetspolitiska läget ställer högre kvar på krisberedskap på alla nivåer. 
Civilförsvarsminister Carl-Oskar Bohlin (M) menar att genom att bygga motståndskraft 
i hela samhället ökar Sveriges säkerhet i ett allt svårare säkerhetspolitiskt läge.

På natten mellan 19 och 20 januari drabbades finska Tietoevry av en omfattade 
hackerattack som ska ha utförts av hackergruppen Akira som enligt uppgifter har 
kopplingar till Ryssland. Attacken har påverkat omkring 120 svenska myndigheter och 
fyra regioner gick upp i stabsläget, däribland Region Västerbotten. Flera system som 
regionen använder blev påverkade, däribland system som används för att beställa 
förbrukningsartiklar och kommunikationen mellan regionen och kommuner när det 
gäller utskrivningsklara patienter.

Det är inte första gången som sjukvården drabbas av it-attacker. I maj 2017 slogs 
stora delar av sjukvårdsystemet ut i Storbritannien efter en världsomfattande 
cyberattack. Givet läget i omvärlden är det inte heller svårt att gissa att attacken mot 
Tietoevry inte blir den sista hackerattacken som kan ställa till med stora bekymmer för 
Region Västerbotten. Carl-Oskar Bohlin menar också att det är hög tid att svenska 
kommunpolitiker prioriterar beredskapsfrågorna. Underförstått gäller samma 
uppmaning bör gälla regionpolitiker.

Myndigheten för samhällsskydd- och beredskap (MSB) uppmanar till tre månaders 
försörjningsberedskap av sjukvårdsartiklar och läkemedel samt dess lagerhållning. 
Tillgängligheten av sjukvårdsmateriel är avgörande för att kunna bedriva en fungerade 
sjukvård. Hackerattacken mot Tietoevry visar på hur sårbar regionen är när systemen 
för att beställa förbrukningsartiklar slås ut, och vi inte sitter med en tillräcklig stor 
lagerhållning.

Det pågår sedan en lång tid ett visst arbete med att stärka regionens förmåga till 
bättre lagerhållning och förbättrad IT-säkerhet vilket självklart är bra och prioriterat.
Mot bakgrund av ovanstående har jag följande frågor till regionstyrelsens ordförande 
Peter Olofsson (S):

 Anser du att Region Västerbottens försörjningsberedskap och lagerhållning 
kopplat till MSB:s uppmaning, utifrån vad som kan anses vara lämpligt att 
offentligt kommunicera, är tillräckligt?
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 Är du villig att vid regionstyrelsens sammanträden kontinuerligt följa hur 
arbetet går kring hur förstärkningen sker kring regionens redundans och 
beredskap? Detta skulle förslagsvis kunna ske genom regiondirektörens 
informationspunkt.

Nicklas Sandström (M)
Regionråd i opposition"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse; 

"Region Västerbotten har, i Regionplan 2024 tydliga ambitioner att stärka sin förmåga 
vid höjd beredskap och krig. Vidare framgår i regionstyrelsens, hälso- och 
sjukvårdsnämndens samt den regionala utvecklingsnämndens nämndplanmål att den 
egna verksamhetens förmåga till civil beredskap ska förstärkas. Det är genom 
regionens arbete med civil beredskap som förstärkning kring försörjningsberedskap 
och redundans uppnås.

Ordalydelsen ”förstärkt förmåga” är i sammanhanget viktig då den syftar till en specifik 
ambitionsnivå i den förmågematris som utvecklats inom Region Västerbotten. Det 
anger således ramar för omfattning på olika arbeten samt en tidsrymd inom vilken 
målen ska uppnås. Förmågematrisen har flera fokusområden, däribland 
försörjningsberedskap och cybersäkerhet, och fyra nivåer (grundläggande, förstärkt, 
befäst resp. solid). Kopplat till försörjningsberedskap är krav på lagerhållning av 
sjukvårds- och förbrukningsprodukter samt läkemedel satta på minst 1 vecka 
(grundläggande), 2 veckor (förstärkt), 1 månad (befäst) och 3 resp. 6 mån (solid). I det 
senare fallet finns olika krav för sjukvårdsprodukter och läkemedel med anledning av 
konkreta direktiv och finansiering från Regeringen. Hela tidsplanen för att nå slutmålet 
med 3-6 månaders lagerhållning är inte satt men vad som görs nu är att möjliggöra 
utökad lagring av olika produkter på samtliga av våra sjukhus. I förlängningen är 
ambitionen att regionen också ska ha ett centralt lager i egen regi och möjliggöra 
lagerhållning av ytterligare produktkategorier genom avtal. Slutmålet för lagerhållning 
inom regionen är således i enlighet med MSB:s och civilförsvarsministerns uppmaning 
på minst 3 månaders lagerhållning och prioritering av beredskapsfrågor.

Finansiering agerar också taktpinne avseende vad regionen rimligen kan tillskapa för 
lagerhållning. Den nationella inriktningen för civil beredskap ställer omfattande krav på 
regionens beredskap då organisationen förväntas åstadkomma en avsevärd 
förmågeökning på bred front och inom förhållandevis kort tid. Dessa krav tillkommer 
utöver Region Västerbottens lagfästa skyldighet att kunna upprätthålla samhällsviktig 
verksamhet och en katastrofmedicinsk beredskap både vid fredstida kriser och ytterst 
krig (LEH 2006:544) samt ha de sjukvårdsprodukter och utrustning som behövs för att 
god vård ska kunna ges (HSL 2017:30). Att regionen har ansvar kopplat till 
försörjningsberedskap är utom tvivel.

Fram till 2023 har det funnits överenskommelser mellan staten och Sveriges 
kommuner och regioner (SKR) som förtydligar regionens uppdrag avseende 
krisberedskap och civilt försvar. Från och med 2024 får regionerna själva söka 
statsbidrag avseende främst fem definierade områden. Försörjningsberedskap, som 
tidigare var med i överenskommelserna, är inte utskrivet kopplat till de riktade 
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statsbidragen. Eventuellt kan det utvecklas möjligheter kring statlig finansiering 
framöver, genom förslag som kan genereras i någon utav de utredningar som sker på 
området. Information om det finns inte i dagsläget men oavsett så behöver regionen 
räkna med att avsätta finansiering för lagerhållning i framtiden. Det kommer dock inte 
bara kosta regionen, utan blir en investering som gör organisationen mindre sårbar för 
störningar på grund av produktions- och leveransproblem. Det gynnar patienter, 
medarbetare likväl som regionens anseende och laguppfyllnad."

Sedan, Nicklas Sandström (M), Peter Olofsson (S), Petter Nilsson (SD) och Jonas 
Karlberg (V), yttrat sig, förklaras debatten avklarad.
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§ 48 Interpellation nr 8-2024 från Anna Ackemo (M). Hur ser planen ut 
för ett långsiktigt öppethållande av BB i Lycksele
RS 227-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 6-2024) har medgett att Anna Ackemo (M) får ställa en 
interpellation till hälso och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen;

"Hur ser planen ut för ett långsiktigt öppethållande av BB i Lycksele?

Det var mycket glädjande besked som kom torsdag den 25 januari om att BB i 
Lycksele avses öppnas upp igen. Moderaterna har sedan den första stängningen drivit 
frågan om hur och när återöppning skulle ske och nu kommer svaret att bemanning 
finns för återöppning från och med 19 februari, man har avtal med 
bemanningspersonal över hela våren. För att skapa en trygghet i södra Lappland 
behöver detta besked vara ett långsiktigt sådant. Om BB stänger lika fort som det 
öppnat upp igen skulle det bidra till denna osäkerhet. En annan frågeställning som 
fortfarande inte kommit några besked om är hur tillgången på barnläkarkompetensen 
ska kunna säkras.

Mot bakgrund av detta har jag följande fråga till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Anna-Lena Danielsson (S):

 Hur ser den långsiktiga förutsättningarna ut för att kunna bemanna BB i 
Lycksele långsiktigt?

 Hur ser lösningen ut för att säkerhetsställa barnläkarkompetens vid BB i 
Lycksele ut?

 Hur går arbetet med handlingsplanen för att säkerhetsställa en trygg 
förlossningsvård i hela länet?

Anna Ackemo
Moderaterna"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse;

"Det är mycket glädjande att Lycksele BB äntligen kan återöppna. Det är en trygghet 
för alla blivande föräldrar och för Lycksele lasarett. Som interpellanten skriver är det 
viktigt att Lycksele BB får stabilitet och en långsiktig bemanning.

Från verksamheten ser man ett ökat intresse för barnmorskor att arbete i Lycksele, 
det kopplas till det arbete som gjorts med Lyckselemodellen. Mycket fokus är på 
nyrekryteringar då verksamheten fortfarande har vakanser. Verksamheten fortsätter 
jobba aktivt med arbetsmiljö och utvecklingen av Lyckselemodellen för att bibehålla 
personalen som finns i Lycksele.

Fortsatt pågår en rekryteringskampanj som är riktad mot barnmorskor och 
gynekologer med obstetrisk kompetens. Det finns i dagsläget flera sjuksköterskor som 
genomför barnmorskestudier med en utbildningsanställning kopplad till Lycksele, 
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dessa är även bosatta i Lycksele. Det finns ytterligare sjuksköterskor som kommer 
från närområde som tagit kontakt och sökt utbildningstjänst där intervjuer och 
referenstagning pågår. Detta kommer säkra bemanningen på längre sikt då enheten 
måste bygga med personal från närområdet för en långsiktighet.

En gynekolog är anställd 50 procent i Lycksele och är aktiv i det pågående 
utvecklingsarbetet. Utvecklingsplan finns för att självständigt kunna gå jour. Under 
2023 har en ST-tjänst kopplad till Lycksele påbörjats. Dessa rekryteringar är en viktig 
del av den långsiktigt stabila bemanningen i Lycksele. Fortsatta aktiva 
rekryteringsdialoger med bakjourskompetenta gynekologer genomförs. I nuläget får 
man in fler avrop för gynekologer än tidigare, även där förs dialoger om anställning via 
regionen.

Barn- och ungdomscentrum har uppdraget att bedriva elektiv (planerad) 
barnmottagning i Lycksele. Bemanning för att genomföra BB-ronder med 
barnläkarkompetens finns säkrad motsvarande två ronder per vecka.

Barn- och ungdomscentrum har inte uppdrag att bedriva akutpediatrisk verksamhet 
eller bemanna jourlinje i Lycksele. Pediatriska slutenvårdsplatser saknas i Lycksele 
och ingår inte i basenhetens uppdrag. När det föds ett barn som behöver neonatalvård 
finns rutiner kopplade mot neonatalintensiven och sjuka nyfödda hämtas rutinmässigt 
av neonatala transportteamet. Fram tills teamet från Umeå anlänt behöver annan 
basenhet enligt rutiner ansvara för medicinskt omhändertagande av det nyfödda 
barnet.

Under februari kommer ett ytterligare arbete att göras kring handlingsplanen med 
utvärdering av fokusområdena som valdes ut under 2023, samt en ytterligare 
detaljplanering för fortsatt arbete med handlingsplanen. Allt för att säkra 
förlossningsvården."

Sedan, Anna Ackemo (M), Anna-Lena Danielsson (S), Maria Kristoffersson (C), 
Jimmy Frohm (SD), Hans Brettschneider (MP), Betty-Ann Nilsson (KD) och Maria 
Lundqvist Brömster (L), yttrat sig, förklaras debatten avklarad.
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§ 49 Bordläggning av interpellationer 2024
RS 67-2024

Beslut

Interpellation nr 4-2024 från Carina Sundbom (C) "regionala utvecklingsnämndens 
beredskap inför köldsmockor" bordläggs. 
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